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MOJE MISLI

Preljubi Šmarčani, spet je prišel tisti čas, ko priromam do vas, da 
pogledam, kako živite, kaj delate, če se obiskujete, bog ne daj, 
obrekujete, o sovaščanih lepo govorite in posvetne stvari med 
sabo delite. 

Sprejmite, učite se ter živite moje nauke. Ostanite skromni in 
pošteni, skrbite za vse ljudi, kakor tudi za živali. Spoštujte sebe, 
svet in naravo, razmišljujoč o bodočnosti vaših otrok in vnukov. 
Naše življenje bo tako lepše in znosnejše, vsaka, še tako huda 
težava, pa minljiva, lažje rešljiva. 

Na svoji zanimivi življenjski poti sem videl mnogo veselja in 
radosti. Žal premnogokrat tudi trpljenja, žalosti ter nemoči 
ljudi, ki so jih venomer znova preganjali, blatili, zasmehovali, 
poniževali, mučili in ubijali. 

Vsem, ne glede na barvo polti, jezik, s katerim se sporazumevajo, 
ali boga, ki ga častijo, sem skušal pomagati, lajšati trpljenje. 
Svetovati tako, da sem jim nudil zavetje, kakor dolgo so ga 
potrebovali, nahranil njihova lačna usta, ogrnil premražena telesa 
in jim vrnil dostojanstvo, ki ga zasluži vsako živo bitje. Dobroto, ki 
so jo prejeli, so pogosto vračali drugim in takrat se mi je zazdelo, 
da človeštvo vendarle zmore toliko sočutja, srčnosti in poguma, 
da spremeni svet na bolje.

Verjemite mi, da, odkar pomnim, ljudje na tem koščku Zemlje še 
nikoli niso živeli bolje. Imate mir, da lahko hodite v službe, šole, 
vrtce, na morje in na potovanja; izobilje dobrin, da ne živite v 
pomanjkanju in lakoti, versko svobodo, da lahko vsakdo, brez 
strahu pred izključevanjem, verjame v boga, ki mu najbolj zaupa. 
Šolstvo, zdravstvo, socialna varnost in spoštovanje človekovih 
pravic vam nudijo možnost izobraževanja, dostop do zdravnikov 
in zdravil ter človeka vredno življenje.

Vse te pridobitve in vrednote žal niso samoumevne in dosegljive 
vsem. Zanje se je potrebno vedno znova boriti, jih obnavljati, 
negovati ter z zgledom ohranjati. 

Moji ljubi Šmarčani, pojdite med ljudi, širite znanje in dobro voljo, 
ostanite srčni in privoščite drug drugemu vse dobro. Naj zavist 
in preračunljivost zapustita vaše misli in srca, kajti vedite da: 
»BOGAT NI TISTI, KI VELIKO IMA, AMPAK TISTI, KI VELIKO DA«.

Vse dobro vam ob svojem godu želi, 
vaš sv. Martin

Pa na zdravje …
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UTRIP OBČINE

OBČINSKA PRIZNANJA IN NAGRADE ZA LETO 2024
Grb Občine Šmartno ob Paki

Franc Podgoršek je eden tistih, ki jih v Šmartnem ob Paki res ni treba posebej predstavljati. Vse od 
šestdesetih let 20. stoletja je nepogrešljiv akter športnega dogajanja v občini. Kot eden najboljših 
nogometašev domačega nogometnega kluba se je za vedno zapisal v šmarško športno zgodovino, prav 
tako pa bo le stežka kdo presegel njegovo funkcionarsko udejstvovanje v društvih in klubih. Po koncu 
igralske kariere je bil več kot dvajset let blagajnik nogometnega kluba in štirinajst let blagajnik Društva 
za šport in rekreacijo Klub 81. Osem let je opravljal funkcijo tajnika Društva vinogradnikov Šmartno ob 
Paki, še vedno je član njegovega upravnega odbora. Vse od ustanovitve je član Športno rekreacijskega 
društva Gavce – Veliki Vrh ter še vedno eden najbolj aktivnih članov njegove namiznoteniške sekcije. 
Namizni tenis igra tudi za ekipo Društva upokojencev Šmartno ob Paki. Franc Podgoršek je zagotovo 
eden najboljših igralcev namiznega tenisa v občini, prav tako pa je bil zaslužen za številne uspehe 
ekipe malega nogometa Kluba 81. Še vedno je aktiven tudi v planinskem in turističnem društvu. Zaradi 
neprecenljivih izkušenj je dragocen za vsako organizacijo. V zahvalo za njegovo udejstvovanje in odlične 
rezultate so ga v Klubu 81 imenovali za častnega člana. 

Plaketi Občine Šmartno ob Paki

Nevenka Hofer je s svojim predanim delom in osebnostjo zaznamovala življenje prenekaterega 
prebivalca Šmartnega ob Paki. Njeno osrednje poslanstvo je bilo delo z otroki in mladino. V šmarški 
osnovni šoli se je kot tajnica in računovodkinja zaposlila takoj po študiju. Leta 1970 je začela opravljati 
delo šolske svetovalne delavke, od leta 1991 do upokojitve v letu 2000 pa je bila ravnateljica Osnovne 
šole bratov Letonja Šmartno ob Paki. Kot svetovalna delavka je orala ledino, saj šola svetovalne delavke 
pred njo ni imela. V več kot dveh desetletjih opravljanja tega dela je pomagala premagati raznovrstne 
izzive na izobraževalni poti in poti odraščanja številnim učencem in njihovim družinam. Nadvse 
odgovorno se je posvetila tudi poklicnemu usmerjanju učencev. Obdobje njenega ravnateljevanja 
je zaznamovalo veliko zahtevnih in pomembnih projektov, med katerimi je potrebno izpostaviti vsaj 
obnovo in širitev šolskih prostorov, posodabljanje didaktične opreme in ureditev prve računalniške 
učilnice ter priprave na uspešen prehod na devetletko. Sodelavci se je spomnijo kot vodje, ki je 
veliko pozornosti namenjala dobremu vzdušju v kolektivu. Kot ravnateljica je Nevenka Hofer ves čas 
spodbujala in podpirala delovanje številnih prostočasnih dejavnosti. Uspešni in širše prepoznavni so 
bili predvsem otroški in mladinski pevski zbor, gledališki krožek, folklorna skupina ter mladi raziskovalci. 

Veliko pozornosti je namenila tudi humanitarni dejavnosti. Deset let je na šoli uspešno tekel projekt “Upanje za Afriko”, leta 1999 pa je 
poskrbela tudi za ustanovitev šolskega sklada “Z roko v roki”, ki še vedno deluje in pomaga učencem iz socialno šibkejših družin. Za 
svoje delo v šolstvu je prejela Šilihovo priznanje, ki ga je za posebne uspehe pri vzgojno-izobraževalnem delu podeljevala nekdanja 
Občinska izobraževalna skupnost Velenje. Kljub predanemu poklicnemu udejstvovanju je Nevenka Hofer vedno našla čas in energijo 
tudi za delovanje v različnih društvih ter sodelovanje z ustanovami in posamezniki iz prijateljske občine Novo Selo iz Srbije. V 
Telovadnem društvu Partizan se je najprej udejstvovala kot gimnastičarka, kasneje pa je bila vaditeljica mlajših skupin. V več vlogah 
se je občinstvu predstavila kot članica šmarškega gledališča, sodelovala je v Društvu prijateljev mladine in v krajevni organizaciji 
Rdečega križa. 

Drago Tamše se je s kulturo ukvarjal že kot mlad fant. Še najstnik je že bil član folklornega društva 
Koleda iz Velenja. V Kulturnem društvu Gorenje je dejaven vse od njegove ustanovitve, od leta 2005 pa 
je tudi njegov predsednik. V času predsedovanja njegovega so tradicionalne postale številne dejavnosti 
KD Gorenje: zimski pohod po severnih obronkih občine, prireditev ob materinskem dnevu, noč knjige, 
obisk predstav v letnem gledališču Studenec, društveno kolesarjenje in obisk Božička. Drago Tamše je 
dejavno sodeloval tudi pri postavitvi številnih predstav društvene gledališke skupine. Med temi so 
Kavarna Martinca, Trije angeli, Na kmetih, Zares čuden par, Poročil se bom s svojo ženo in Denar z neba, 
ob njih pa je s kolegi iz društva poskrbel tudi za uprizoritev več priložnostnih skečev. Med organizacijsko 
najzahtevnejšimi prireditvami, ki so jih v društvu organizirali pod Dragovim vodstvom, sta bili 
Ravbarska vas ter Skrivnost božične noči, ki sta na stari šmarški grad poleg domačinov privabili številne 
obiskovalce od blizu in daleč. Pri teh odmevnih dogodkih pa tudi sicer zna Drago Tamše poskrbeti za 
plodno sodelovanje ter izmenjavo izkušenj med društvi v kraju ter med domačo in drugimi amaterskimi 
gledališkimi skupinami. Veliko truda ves čas namenja tudi skrbnemu gospodarjenju s kulturnim domom 
v Gorenju, vzdrževanju tamkajšnje dvorane in njeni tehnični opremljenosti. 
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Županovo priznanje

Ivan Merzlak je nase opozoril že v zgodnji mladosti. Kot član Telovadnega društva Partizan je na 
okrajnih ter občinskih prvenstvih in turnirjih po Sloveniji zelo uspešno zastopal njegovo sekcijo za 
namizni tenis. V tistih časih je dobil vzdevek Johan, ki ga še danes rad sliši. Vrsto let je bil zelo dejaven 
član turističnega društva in dva mandata tudi član društvenega upravnega odbora. Še vedno je član 
Kulturnega društva Gorenje in pevec Moškega pevskega zbora Franc Klančnik. Ivan Merzlak je velik 
ljubitelj slovenske narodne pesmi. Uživa tako v petju kot v druženju s člani zbora. Od leta 2006 je tudi 
član Združenja borcev za vrednote NOB. Bil je že delegat Območnega združenja borcev za vrednote NOB 
Velenje in član upravnega odbora. Vsako leto sodeluje pri organizaciji in izvedbi slovesnosti v Skornem, 
posvečene dnevu spomina na mrtve in dnevu reformacije. Ivan Merzlak je skromen in duhovit človek. 
Trdno verjame, da delo, poštenje, dobra volja in vera v ljudi delajo svet lep.

Županova priznanja mladim

Neža Centrih je v šolskem letu 2023/2024 zaključila šolanje na Gimnaziji Celje – Center, kjer je 
obiskovala program Predšolska vzgoja. Na poklicni maturi je dosegla 22 točk in s tem naziv zlata 
maturantka. Tudi za nadaljevanje izobraževalne poti je izbrala smer Predšolska vzgoja. Študira v 
Kopru, na Pedagoški fakulteti Univerze na Primorskem. Ves čas srednješolskega izobraževanja je bila 
prejemnica Zoisove štipendije, namenjene dijakom, študentom in udeležencem izobraževanja odraslih, 
ki dosegajo izjemne dosežke. Mednje nedvomno sodi objava članka v strokovni reviji za področje vzgoje 
in izobraževanja Didakta, do katere je Neža Centrih prišla že v 4. letniku srednje šole. Poleg tega je na 
državnem matematičnem tekmovanju Kenguru dosegla srebrno Vegovo priznanje. V prostem času 
likovno ustvarja, bere in jezdi, rada pa se tudi sprehaja in druži s prijatelji. 

Vida Ramšak je v lanskem šolskem letu zaključila šolanje na Gimnaziji Velenje, kjer je bila dve leti 
podpredsednica dijaške skupnosti. Z osvojenimi 32 točkami na splošni maturi je pridobila naziv zlata 
maturantka. Izobraževanje nadaljuje na Fakulteti za farmacijo Univerze v Ljubljani. V prostem času rada 
bere in se zadržuje v naravi. Tako ne preseneča, da je tudi navdušena tabornica. Ker ji ni vseeno, kakšen 
je kraj, v katerem živi, se je odločila tudi za opravljanje počitniškega dela v sklopu akcije »Porihtajmo si 
Šmartno!«.

Županovo priznanje mladim v letu 2024 prejme tudi Otroška gledališka skupina Kulturnega 
društva Gorenje, ki se je s predstavo „Srote“ uvrstila na državno srečanje otroških gledaliških skupin. 
Na srečanju se je predstavilo dvanajst najboljših, izbranih izmed 196 prijavljenih. Otroška gledališka 
skupina Kulturnega društva Gorenje je za svoj nastop prejela zlato plaketo Javnega sklada za kulturne 
dejavnosti Slovenije. Avtorica dramskega besedila, ki ga je uprizorila Otroška gledališka skupina 
Kulturnega društva Gorenje, je Lucija Vidic, režiser in mentor mladih gledališčnikov pa je Franc Fužir. 
Njihov dosežek je še toliko večji in dragocenejši, če vemo, da so vsi nastopajoči v predstavi tokrat prvič 
stali na odrskih deskah. Selektor državnega srečanja je bil navdušen nad tem, da »niso igrali kakor 
igralci, ampak kakor otroci«. Zagnanost in navdušenje mladih gledališčnikov sta lep obet za svetlo 
prihodnost gledališkega ustvarjanja v občini.
Člani Otroške gledališke skupine Kulturnega društva Gorenje, ki so s predstavo „Srote“ dosegli izjemen 
uspeh, so: David Babič, Mija Berzelak, Ana Drev, Nace Drofelnik, Cene Fužir, Ožbej Fužir, Zala 
Klančnik, Lea Mandelc, Luka Polak Rožič, Kaja Rusmir, Klara Zager in Tinkara Zager.
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Brezplačno pravno svetovanje za občane odslej tudi v 
Šmartnem ob Paki
Avtorica: Mojca Ževart, direktorica občinske uprave

Župan čestital občanom ob njihovih dosežkih in uspehih
Avtorica: Mojca Ževart, direktorica občinske uprave

Zbor Vaške skupnosti Šmartno ob Paki

V občinski upravi ugotavljamo, da vse več občank in občanov 
potrebuje pomoč in nasvete z različnih pravnih področij. Na 
nas pogosto naslovijo tudi vprašanja s področij dednega, 
družinskega, obligacijskega, delovnega, stvarnega in izvršilnega 
prava.  Občina Šmartno ob Paki bo zato od novembra 2024 
dalje občankam in občanom omogočala brezplačno pravno 
svetovanje, ki ga bo v prostorih občinske uprave opravljala 
Polona Kramer, pravnica z dolgoletnimi svetovalnimi izkušnjami. 
Občankam in občanom bo na voljo vsako drugo sredo v 
mesecu med 12. in 14. uro v sejni sobi Občine Šmartno 
ob Paki (Šmartno ob Paki 69). Za svetovanje se je potrebno 

predhodno naročiti, kar lahko občanke in občani storijo po 
telefonu na številko 041 791 115 (Polona Kramer) ali s sporočilom 
na elektronski naslov obcina@smartnoobpaki.si. Tisti, ki se 
bodo na svetovanje naročili po elektronski pošti, naj v zadevo 
sporočila zapišejo: brezplačna pravna pomoč. Prvo brezplačno 
pravno svetovanje bo v Šmartnem ob Paki potekalo v sredo, 13. 
novembra 2024. Vsem uporabnikom brezplačnega pravnega 
svetovanja predlagamo, da se na pogovor s pravnico pripravijo in 
že doma oblikujejo svoja vprašanja, saj je običajno za en posvet 
na voljo 15 minut. 

V zadnjem obdobju je več občank in občanov Šmartnega ob 
Paki doseglo prepoznavne uspehe, ob katerih jim je čestital 
tudi župan Občine Šmartno ob Paki Janko Kopušar. Čestitke za 
izjemen učni uspeh je naslovil na Valentino Friškovec in Nastjo 
Nemeček, dijakinji Strokovnega izobraževalnega centra Alme 
M. Karlin Celje (smer Gastronomske in hotelske storitve), ki sta 
zaključni izpit srednjega poklicnega izobraževanja opravili s 
pohvalo.

Prav tako je za poseben dosežek župan čestital Matiji Herlahu, 
dijaku Gimnazije Lava Šolskega centra Celje, ki je na evropskem 
prvenstvu »Robocup« v nemškem Hanovru osvojil 11. mesto, 
ter Mateju Jagru, dijaku Srednje poklicne in strokovne šole 
Šolskega centra Šentjur (smer Kmetijsko-podjetniški tehnik), ki 
so ga kot izjemnega dijaka prepoznali zaradi njegove vsestranske 
angažiranosti. Vsa leta šolanja se je Matej aktivno vključeval v 
delo razredne skupnosti, pomagal je sošolcem z učnimi težavami, 
sodeloval pri promociji šole, organiziral in vodil je kulturne 

in druge prireditve, sodeloval v šolski dramski skupini ter se 
udejstvoval tudi na športnem področju.

Župan se je s čestitko za njuna prizadevanja in udejstvovanje 
zahvalil tudi Boži Polak, predsednici Turističnega društva 
Šmartno ob Paki, in profesorici Juani Robida. Obe sta nedavno 
prejeli visoko priznanje. Boža Polak je bila z zlato medaljo 
Slovenske vojske nagrajena za posebne uspehe, požrtvovalnost 
in prizadevnost pri opravljanju nalog ter pomemben prispevek 
k razvoju obrambnega sistema Republike Slovenije ter ugledu 
ministrstva in Slovenske vojske, Zveza društev Slavistično 
društvo Slovenije pa je stanovsko priznanje za izjemne dosežke 
na področju slovenistike namenila Juani Robida, profesorici 
slovenščine na I. gimnaziji v Celju. 

Občina Šmartno ob Paki je na vse izjemne dosežke svojih občank 
in občanov nadvse ponosna ter jim zanje iskreno čestita!

Na podlagi 81. člena Statuta Občine Šmartno ob Paki (Uradni 
vestnik Mestne občine Šmartno ob Paki št. 13/2019 – UPB št. 2) 

župan Občine Šmartno ob Paki Janko Kopušar sklicuje
zbor krajank in krajanov Vaške skupnosti Šmartno ob Paki, ki bo 
v četrtek, 14. novembra 2024, ob 17. uri v Kulturnem domu 

Šmartno ob Paki.

Izjemno pomembno je, da se zbora krajanov udeleži zadostno 
število občank in občanov, saj v primeru, da zbor ni sklepčen, 
krajani ne morejo izvoliti svojih predstavnikov v vaški odbor. 
Vaška skupnost Šmartno ob Paki je dve leti po lokalnih volitvah 
zaradi dveh nesklepčnih zborov krajanov še vedno brez vaškega 
odbora, kar onemogoča sodelovanje krajank in krajanov pri 
opravljanju javnih zadev v občini. Zbor krajanov je vsekakor 

tudi odlična priložnost za vprašanja, izmenjavo mnenj ter 
posredovanje pobud občank in občanov županu ter občinski 
upravi.

Na zboru bodo prisotni tudi predstavniki podjetja RUNE Enia 
d.o.o., ki bodo predstavili projekt RUNE in podali pojasnila v 
zvezi z zagotovitvijo optičnega priključka v naselju Šmartno 
ob Paki.

Prebivalke in prebivalci Vaške skupnosti Šmartno ob Paki, 
prijazno vabljeni, da se zbora krajanov udeležite v čim večjem 
številu! Le z vzpostavitvijo delovanja vaške skupnosti bo vaš glas 
lahko slišan.
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INTERVJU

Intervju z Jankom Kopušarjem, županom Občine 
Šmartno ob Paki
Sprašuje: Mateja Potočnik, Mladinski center Šmartno ob Paki   Fotografije: arhiv občine

Pred vrati je praznovanje občinskega praznika, ki je hkrati 
tudi priložnost za pregled dela v iztekajočem se letu. Kaj je 
po vašem mnenju v naši občini najbolj zaznamovalo leto 
2024? Po čem se ga boste spomnili vi?

Lahko rečem, da je to leto izjemno zahtevno, polno izzivov. 
Seveda ne moremo mimo lanskih neurij in ekstremnih poplav 
ter njihovih obsežnih posledic. Na eni strani smo se ukvarjali 
s sanacijami, na drugi strani pa smo ogromno časa porabili za 
aktivnosti, vezane na preselitev ljudi s poplavnega območja. 
V začetku je bilo vse še zelo v zraku. Pričakovanja in obljube s 
strani države so (bili) veliki, postopki dolgotrajni… Trenutno 
smo v fazi t. i. sklepov o odstranitvi objektov. V naši občini je 
za odstranitev predvidenih 34 stanovanjskih objektov, kar 
pomeni, da je potrebno poiskati nadomestitveno zemljišče za 
najmanj toliko gospodinjstev. Doslej smo opravili že ogromno 
pogovorov, sestankov, takšnih in drugačnih poti za iskanje 
rešitev, pa vendarle veliko še ne moremo pokazati. V naši 
občinski upravi skušamo biti ves čas na realnih tleh. Vemo, kakšne 
možnosti imamo in res veliko je dejavnikov, ki vplivajo na razplet 

dogodkov. Vsak predlog mora biti usklajen z državno tehnično 
pisarno, službo za obnovo po poplavah, ministrstvom za naravne 
vire in prostor, direkcijo za vode… Pa s prostorsko zakonodajo, 
predpisi, ki se nanašajo na obnovo, in tako naprej. Občina je 
nekako na presečišču med obljubami, željami in realnostjo, kar 
nam daje veliko dela, jemlje veliko energije in pri ljudeh občasno 
povzroča slabo voljo. Ob tem moram, ko govorim o letu, ki je 
minilo od prejšnjega občinskega praznika, vsekakor izpostaviti 
tudi kadrovske težave, s katerimi smo se soočili. No, zdaj smo 
zaposlili nove sodelavke in verjamem, da bomo s pomlajeno 
ekipo lahko kos vsem izzivom. Teh je vedno več kot dovolj, terjajo 
dosti znanja pa tudi volje za delo ter iskanje rešitev.

Zagotovo so (bile) poplave osrednja tema pogovora od 
lanskega avgusta. Nam lahko zaupate v »kateri fazi« je 
občina v tem trenutku in koliko vpliva ima(te) na to, da se 
zadeve za poplavljene občane čim prej rešijo?

Trenutno v občini teče približno 15 projektov obnove po 
poplavah. So v različnih fazah. Gre za projekte, financirane 
iz sredstev, ki smo jih prejeli kot predplačilo za obnovo že 
v lanskem letu. Počasi se izteka čas, v katerem jih moramo 
porabiti. Trije projekti so zaključeni, nekaterih izvedba teče, za 
izvedbo nekaterih smo podpisali pogodbe. Večino sredstev 
bomo namenili za obnovo javne infrastrukture, predvsem cest 
in vodovoda, ter sanacijo plazov. Preostanek bomo porabili 
za odkup t. i.  nadomestitvenih zemljišč. Posledice ujme 
odpravljamo v Velikem Vrhu, Slatini, Gavcah, Podgori, Malem 
Vrhu, Skornu… Sanirali smo tudi zunanjščino vrtca. Občinski 
podrobni prostorski načrt (OPPN) za pozidavo pri osnovni šoli je v 
fazi osnutka, prihajajo prva mnenja in računamo, da bo kmalu po 
novem letu sprejet. Za OPPN Log čakamo predhodno mnenje o 
primernosti zemljišča za gradnjo z vidika varnosti pred poplavami 
in plazovi. Vodili smo tudi postopek lokacijske preveritve, ki pa 
je bil zaradi negativnega mnenja hidrološke stroke ustavljen. 
Ves čas delamo in se sproti prilagajamo razmeram, usmeritvam, 
pobudam. Še vedno se kot možnost za nadomestitvena zemljišča 
kaže tudi območje Tomažk, a država za zdaj še ni izkazala pravega 
interesa zanjo. Sam skušam predvsem usklajevati interes in želje 
prizadetih zaradi poplave in plazov s prostorskimi in z zakonskimi 
možnostmi. Veliko časa namenjam pogovorom z občani in 
pojasnjevanju posameznih postopkovnih faz. Stiska nekaterih je 
res velika. Mi, ki delamo v občinski upravi, smo res v najtesnejšem 
stiku z ljudmi, a daleč od tega, da bi bile stvari in odločitve samo 
v naših rokah. Žal tudi tisti, ki morajo podati soglasja, in državni 
organi, ljudem velikokrat ne postrežejo s pravimi odgovori ter 
odgovornost neupravičeno prelagajo na lokalno skupnost.

Kljub izredni pomembnosti /prioriteti (ustreznega) reševanja 
te zadeve pa ste v svojem predvolilnem programu zapisali 
kar nekaj ciljev, ki jih želite v tem mandatu doseči (izpeljati). 
Koliko od tega vam je kljub vsemu uspelo?

Za ta mandat sicer nekih velikih oziroma novih obljub nismo 
dajali. Nekaj nalog, ki smo si jih zadali že v prejšnjem mandatu, 
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smo tudi že začeli izvajati in pričakovali smo, da jih bomo do zdaj 
že izpeljali. Verjamem, da jih v normalnih razmerah, torej brez 
naravnih nesreč, ki so nas doletele, tudi bi. Govorim o projektih 
na področju prometne infrastrukture, ki so povezani z državnimi 
cestami: krožišče v Gorenju, državna cesta od nekdanjega 
vino podjetja do železniškega prehoda, odsek proti šoli, cesta 
skozi Rečico ob Paki. Podpisali smo tudi že pogodbe za ukrepe 
poplavne varnosti, ki pa bodo zdaj posodobljeni in prilagojeni 
razmeram po 4. avgustu 2023. Prav tako smo morali spremeniti 
projekt za kanalizacijo v Rečici ob Paki. Vsekakor si želimo 
narediti kak korak naprej tudi pri prenovi kulturnega doma in 
drugih javnih objektov. Še vedno žal ni zaključena ureditev 
nove železniške postaje s podhodom. Po zadnjih zagotovilih 
Slovenskih železnic naj bi bil projekt vendarle zaključen do konca 
tega leta. 

Ne moremo mimo trenutno aktualne teme t. i. energetske 
krize, ki je tesno povezana tudi z grožnjo stečaja TEŠ-a v 
začetku leta 2025. Kakšen je vaš pogled na to situacijo in 
koliko po vašem mnenju to vpliva na naš kraj?

Seveda smo na nek način v to dogajanje vpeti tudi mi. Približno 
deset let nazaj, ko se je začel graditi in potem delovati šesti 
blok šoštanjske termoelektrarne, smo bili z elektrarno povezani 
še bolj. Nenazadnje smo takrat od TEŠ prejeli tudi še kakšno 
podporo, predvsem za razvoj športa v občini. V zadnjih letih je 
podpore gospodarstva bistveno manj, skorajda nič. No, grožnja 
stečaja je seveda na nek način verjetno tudi grožnja nekaterim 
delovnim mestom. Vsekakor je dejavnik, ki ga je potrebno 
upoštevati pri številnih drugih odločitvah in pri načrtovanju 
nadaljnjega razvoja Šaleške doline. Drugih neposrednih posledic 
za našo občino ne vidim. Včasih bi rekli na žalost, včasih lahko 
rečemo na srečo, Šmartno ob Paki ni vezano na daljinsko 
ogrevanje iz TEŠ. Vsekakor stečaj TEŠ na razmere v dolini ne bi 
vplival pozitivno, dejstvo pa je, da bistvenega vpliva na odločitve 
o nadaljnji usodi šaleške energetike občine nimamo. Ne naša 
občina in tudi ne šoštanjska ali velenjska. O energetiki odločajo 
vlada, resorno ministrstvo, Holding Slovenske elektrarne. 

Kakšne poslovne priložnosti za razvoj gospodarstva vidite v 
naši občini?

Kakorkoli pogledamo, gospodarstvo v naši občini je šibko. Zdaj 
smo, kot veste, izgubili še Gorenje Keramiko. Lastnik, družba 
Hisense, se je odločil, da dejavnost zapre, prostore pa preuredi v 

skladišče. Sicer imamo v občini še nekaj gospodarskih subjektov, 
ki so vezani na večja podjejta (BSH, Gorenje, ipd.), ter kar nekaj 
manjših, po moji oceni dobrih, »zdravih« podjetij, a vendar 
ne moremo reči, da bi na gospodarskem področju kakorkoli 
pozitivno odstopali od sosednjih ali drugače primerljivih občin. 
Kar se tiče razvoja gospodarstva, sem nekoliko zaskrbljen. 
Nenazadnje imamo v občini že lep čas poslovno-industrijsko 
cono pri kmetijski zadrugi, pa njene kapacitete še vedno niso 
popolnjene. Interesi se pojavljajo, kar nekaj razgovorov s 
potencialnimi investitorji opravimo, a pravih rezultatov teh za 
zdaj žal še ni. Načrtovali smo tudi poslovno-industrijsko cono ob 
bodočem izvozu s hitre ceste (3. razvojne osi), a je po lanskoletni 
poplavi to območje opredeljeno kot poplavno območje in 
je postopek priprave OPPN za to poslovno industrijsko cono 
ustavljen. Gotovo so še priložnosti in v občinski upravi se bomo 
trudili, da jih v prihodnje pomagamo čimbolj izkoristiti, za 
uspeh pa sta potrebna tudi podjetniška iniciativa in pogum. 
Gotovo kraju ni v prid, če v njem ni prave gostinske ponudbe, 
pomembna je seveda prometna povezanost pa tudi druge vrste 
infrastruktura. 

Kaj pa mladi v naši občini? Nekje sem prebrala, da so »mladi 
danes v sladko-kislem položaju«. Bi se strinjali s to trditvijo 
oz. kako jo vi razumete?

Če jo prav razumem, se z njo strinjam. Ocenjujem, da imajo mladi 
v naši občini kar nekaj priložnosti za udejstvovanje. Pri tem lahko 
veliko naredijo predvsem Mladinski center in društva ter klubi. 
Žal mi je, da klub študentov nekako ne more obuditi delovanja, 
da študenti niso več tako povezani in dejavni, kot so bili nekoč. 
Res je, da se je način življenja precej spremenil, tudi način 
druženja je drugačen, kot je bil v preteklosti; res je, da nismo 
veliko mesto. Naša občina je v veliki meri podeželska, študentje 
in tudi nekateri dijaki so čez teden odsotni, čez vikend pa se 
zanje mogoče premalo dogaja. Zaposlitvenih možnosti je danes 
sicer kar nekaj, a pogosto prihaja do razkoraka med možnostmi 
in pričakovanji. Želel bi si, da bi poznal recept za motivacijo 
mladih, želel bi si tudi, da bi mladi v izobraževalnih institucijah 
spet dobili več podpore, več pravih usmeritev, več možnosti za 
raznoliko udejstvovanje, izražanje, da bi se počutili bolj vključene, 
povezane. Veliko mladih se vključuje v različne dejavnosti, svoje 
interese udejanjajo v društvih. Zelo dragocene so organizacije 
kot so taborniki, gasilci, športna in kulturna društva. 

“Kar se tiče razvoja gospodarstva, sem nekoliko 
zaskrbljen. Nenazadnje imamo v občini že lep čas 
poslovno-industrijsko cono pri kmetijski zadrugi, 

pa njene kapacitete še vedno niso popolnjene.”

Na drugi strani pa imamo danes številčno generacijo 
starejših – upokojencev, ki se nekako prilagajajo 
modernemu, digitalnemu času. Menite, da je zanje dobro 
poskrbljeno? Mislim na splošno in tudi konkretno v naši 
občini.

Življenjska doba se daljša in populacija starejših je številčnejša. 
Mislim, da se starejši v povprečju dobro prilagajajo hitrim 
spremembam in digitalizaciji, ki smo ji priča praktično na vseh 
področjih. S starejšimi prebivalci naše občine imam kar veliko 
stikov in rečem lahko, da so večinoma zadovoljni. 
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Zasluženo uživajo v rezultatih minulega dela. Veliko so ustvarili, 
tudi z udarniškim delom. Vesel sem, ko vidim, da so mnogi 
zelo aktivni in da se radi družijo. Tudi srečanje starejših, ki ga 
pripravimo vsako jesen, je bilo letos kljub izredno slabemu 
vremenu odlično obiskano. Kar okoli 150 starejših občanov se 
ga je udeležilo. Letos je v naši občini dogajanja, namenjenega 
starejšim, še več kot običajno. Naše društvo upokojencev 
namreč praznuje 50 let delovanja in obletnico so zaznamovali 
precej delovno, z veliko projekti in dogodki. V občinski upravi jih 
seveda pri tem z veseljem podpiramo. Rekel bi, da so naši občani 
v tretjem življenjskem obdobju hvaležna generacija. Šli so čez 
mnoge zahtevne preizkušnje, a so kljub temu pozitivni, še vedno 
pripravljeni tudi prispevati za skupnost. 

“Želel bi si, da bi poznal recept za motivacijo 
mladih, želel bi si tudi, da bi mladi v 

izobraževalnih institucijah spet dobili več 
podpore, več pravih usmeritev, več možnosti 

za raznoliko udejstvovanje, izražanje, da bi se 
počutili bolj vključene, povezane.”

Ko ste se odločili, da kandidirate za nov, tretji mandat za 
župana, zagotovo niste pričakovali, da se boste morali 
ukvarjati s tako perečo temo, ki so jo prinesle posledice 
poplave. Mislim predvsem na izselitev občanov in občank iz 
poplavnih območij in iskanje novih nastanitev. Od kje / na 
kakšen način črpate voljo in moč za reševanje tako zahtevnih 
vprašanj?

Če sem iskren, lahko povem, da bi, če bi pred dvema letoma 
vedel, kaj nas čaka, gotovo še malo bolj premislil o odločitvi 
za vnovično kandidaturo. Res je; reševanje zahtevnih težav 
in odgovarjanje na vedno nove in številčnejše izzive je lahko 
utrujajoče in naporno. Sicer nisem človek, ki bi svoja čustva 
kazal navzven in govoril o svojih občutjih. Gotovo ni lahko, ko si 
želiš, da bi lahko naredil več in hitreje, pa nisi deležen podpore 
s strani države in pristojnih organov. Nanje se obračamo z 
vprašanji, na katera še ne poznajo odgovorov. Pogosto smo 
prehitri, stvari, ki bi jih radi naredili, na nivoju države še niso 
prišle na vrsto. Včasih dobimo odgovore, v katerih ne znamo 
najti logike, pravega smisla, pomoči. Tako človek tu in tam res 
izgubi voljo, se počuti nemočnega. Ja, dojel sem, da je za vse 
pač težko ali celo nemogoče najti pravo rešitev. Baterije si najraje 
polnim z rekreacijo, a moram priznati, da sem v zadnjem času 
mojo najljubšo rekreacijo – nogomet – malo zanemaril. Če le 
utegnem, prosti čas izkoristim tako, da se usedem na kolo ali pa 
se doma lotim kakšnega dela, ki me veseli. Letos sem šel tudi 
na dvodnevni pohod na Brezje. Vsekakor svojevrstna izkušnja! 
Seveda pa se vsako leto veselim tudi vsaj dveh družinskih 
dopustov. 

Kakšno je vaše sporočilo oz. voščilo občankam in občanom 
ob letošnjem občinskem prazniku?

Občankam in občanom seveda čestitam ob občinskem prazniku 
in jih prijazno vabim, da si ob prazniku nazdravimo na že 
tradicionalnem dogodku, Veseli Martinovi soboti, ki ga letos 
pripravljamo 9. novembra. Vse seveda vabim tudi na slovesnost 
ob občinskem prazniku 11. novembra v naš kulturni dom. Kljub 
vsem izzivom, s katerimi se soočamo, menim, da imamo dovolj 
tudi razlogov za praznovanje, za veselje in optimističen pogled v 
prihodnost. Konec koncev, narava nam je v tem letu bolj ali manj 
prizanesla, letina je bila dovolj dobra. Pomembno je, da večkrat 
stopimo skupaj in da gradimo skupnost tudi v »običajnem času«, 
ne le v težkih trenutkih. Potrudimo se, da s skupnimi močmi 
ohranjamo prave vrednote, da ostajamo solidarni, pozorni 
in prizanesljivi drug do drugega. Želim si, da bi skupaj vsako 
leto izpeljali kakšno akcijo v dobrobit skupnosti ter se ob tem 
napolnili z občutkom notranjega zadovoljstva. Želim si seveda 
tudi, da bi znali biti strpni, razumevajoči, kadar ni vse tako, kot bi 
moralo biti. Občanom in občankam zagotavljam, da se v občinski 
upravi trudimo po najboljših močeh. Vsem privoščim vse dobro, 
predvsem pa dobrega zdravja in sposobnosti, da tudi v majhnih 
rečeh najdeš srečo in zadovoljstvo.

“S starejšimi prebivalci naše občine imam kar 
veliko stikov in rečem lahko, da so večinoma 

zadovoljni. Zasluženo uživajo v rezultatih 
minulega dela.”
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Ne le po frizuro, tudi po dobro energijo in toplino
Avtorica: Kristina Suhadolnik    Fotografija: Nik Likeb

V Podgori, v več kot dve stoletji stari in lepo obnovljeni hiši domuje prav poseben frizerski salon. Obiščem ga na prijetno 
dopoldne, ki naznanja čudovit sončen dan. V smeri vožnje iz Rečice ob Paki proti Podvinu v majhnem in na prvi pogled 
neočitnem križišču zavijem levo. Že od daleč zagledam ob hiši postavljeno veliko skulpturo v obliki škarij, ki naznanja, da se 
tu nahaja frizerski salon. Brez pomoči kričečih znakov in očitnih reklam sem prispela k Peggy.  

Salon je ustvarila Nataša Likeb, Celjanka, ki jo je v občino Šmartno 
ob Paki pripeljala ljubezen. Mlada frizerka se je že pred koncem 
srednje šole preselila v Podgoro, medtem pa službovala v 
domačem kraju. Čez čas ji je soprog povsem spontano predlagal, 
da bi kariero nadaljevala v lastnem salonu, a je Peggy – kot so ji 
vzdevek nadele že sošolke – zamisel sprva odločno zavrnila. A 
ideja je zorela in se naposled odrazila v Natašinem strinjanju, »pa 
poskusimo!« Z možem sta v domači hiši preuredila klet, ki ni več 
služila svojemu prvotnemu namenu in je zato postala priročen 
kraj za novopečeni salon. Zgodba se je razvijala postopoma, od 
zahtevnih gradbenih del, ki sta se jih zakonca Likeb lotevala kar 
sama – hiša je namreč grajena iz kamna – do začetnih dvomov, ki 
se porajajo na vsaki začetniški poti. A ko je frizerski salon končno 
dobil svojo obliko, je Nataša spoznala, da ji je bil pravzaprav 
namenjen. Ob moževi neizmerni podpori in njegovem 
prepričanju, da stopa po pravi poti, je bila neobremenjena vse od 
prvega dne službe in kot bi mignil je minilo četrt stoletja – tako 
frizerski salon Peggy prav letos obeležuje že 25-letnico obstoja. 

Pegica
Imena zanj ji ni bilo težko izbrati. Nataša se nasmeji ob dejstvu, 
da ob soimenjakinji v šolskih klopeh ni mogla ostati zgolj Nataša, 
je pa zaradi pegic zato postala »Peggy« in to z dvema g-jema in 
ipsilonom, kar še danes potrjujejo nalepke na šolskih zvezkih. 
Tudi na obletnicah in drugih druženjih je nihče ne pokliče po 
pravem imenu, pravi. 
Pogovor z Natašo je prijeten in sproščujoč. Ko pove, da jo »stranke 
dopolnjujejo na poti življenja« je to iskrenost mogoče zelo živo 
občutiti v samem prostoru. Zlahka si je mogoče predstavljati, 
kako dobro se počutijo njene stranke, četudi, kot sama doda, 
»salon ni urejen po zadnji modi«, v njem se namreč ne bohotijo 
masažni stoli in bleščeča nova oprema. 

Pa je slednja res bistvena? 
Za njene stranke ne. Le-te k Peggy romajo po frizuro, sproščen 
pogovor, sprejetost in prijetne dogodivščine. Kako krasno se 

počuti med svojimi strankami, je Nataša spoznala v času korone, 
ki ji je pravzaprav prinesla krasno izkušnjo, pojasni. Po epidemiji 
namreč svoj salon še bolj ceni, saj je ravno v času omejitev 
spoznala, kako zelo pogreša svoje stranke, hkrati pa je bila 
deležna nadvse zanimivih izkušenj, v tistem času so se namreč pri 
njej strigle kar cele družine. V enem dopoldnevu so se tako uredili 
vsi, najprej starši, potem pa še otroci. 
Tudi danes Nataša nudi žensko, moško in otroško striženje. 
Največkrat k njej zahajajo domačini, a ker dober glas seže tudi v 
deveto vas, se pri njej strižejo tudi ljudje iz drugih občin. »Pa tudi 
z Danske!« pove malo za šalo, malo pa tudi zares. Njena zvesta 
stranka namreč, sicer doma s Polzele, z daljnega severa prihaja 
domov 2-3-krat letno, takrat pa je na sporedu obvezno striženje 
pri Peggy. 

Klasika s prihidom mode
Nataša skrbno spremlja modne smernice, a bolj kot seminarji 
so ji blizu pogovori s stanovskimi kolegicami, s katerimi redno 
izmenjava izkušnje, veliko pa jo nauči tudi najmlajši sin, ki točno 
ve, kakšno frizuro zahteva najnovejša mladostniška moda. Sama 
prisega na klasiko s pridihom zadnje mode, ki se izrazi bodisi 
v pramenu, britju ali pa niansiranju z balzami. Natašin navdih 
in zapoved so zdravi lasje. Veliko več kot strankino trenutno 
zadovoljstvo ji namreč pomeni, da se bo slednja tudi čez 
desetletje vrnila k njej z lepimi lasmi. Včasih zato namenoma 
odvrne stranke od nepotrebnih ekstremov. 

Nataša zaključi, da je za svoj salon neizmerno hvaležna. Sleherni 
dan gre rada v službo, saj jo stranke izpopolnjujejo. K temu 
zagotovo pripomore njena pozitivna energija, ki kar sije iz salona. 
Hvaležna je, da živi v naravi, »na prekrasni lokaciji, ki jo užijejo 
tudi stranke, ko se v času delovanja barve usedejo na klop pred 
hišo,« Nataša pa medtem poskrbi še za čaj z doma pripravljenim 
regratovim medom. Večkrat zato od strank sliši, da sploh ne 
pridejo k frizerju, ampak k njej na obisk, no, vmes pa se še 
ostrižejo. Toplina, ki jo izžareva Peggy je nalezljiva in izpopolnjuje 
tako njo kot tudi stranke, ki se k njej radostno vračajo. 
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Prireditve ob 50-letnici društva upokojencev 
Avtorica: Martina Omladič    Fotografije: Konrad Steblovnik

Društvo upokojencev Šmartno ob Paki je v okviru praznovanja 50-letnice delovanja  pripravilo številne prireditve. Pričeli 
smo z izletom v Novo mesto, pripravili dan odprtih vrat, se odpravili na prijeten pohod na Hom, pripravili razstavo fotografij 
o delu DU skozi 50 let, razstavo ročnih del in predstavili pesniško zbirko Stanke KopušarSem ta, ki sem. Organizirali smo 
meddruštveno športno srečanje, praznovanje pa zaključili s slovesnostjo ob 50-letnici s podelitvijo male plakete društvu. 
Dostojno in na visokem nivoju smo izpeljali prav vsako od načrtovanih prireditev.

Izlet v Novo mesto – 26. 9. 2024
Praznovanje 50-etnice smo šmarski upokojenci pričeli z izletom 
v Novo mesto. Potovanje je bilo zanimivo, saj nas je vlak 
popeljal preko Celja, Zidanega Mosta, Sevnice, Šentruperta na 
Dolenjskem, Grosuplja, do naše končne postaje – Novega mesta. 
V vožnji smo, kljub štirim prestopanjem, lahko brezskrbno uživali 
in opazovali pokrajino, za kar so poskrbeli organizatorji izleta. 

Z ogledom smo pričeli na Novem trgu, nadaljevali do Stolnega 
kapitlja, kjer smo pred vhodom naključno srečali dr. Janeza 
Grila, nekdanjega urednika tednika Družina, danes pa prošta 
oz. prelata novomeškega Stolnega kapitlja. Prijazno se je 
odzval na vprašanja našega vodnika in predstavil delovanje 
škofije ter nas povabil na ogled zanimivega dvorišča kapitlja. 
Sledil je ogled stolne cerkve svetega Nikolaja s kripto, ki je v 
mestu najpomembnejši arhitekturni spomenik. Stoji na vrhu 
Kapiteljskega griča in je najstarejša ohranjena stavba z bogato 
zgodovino. 

Ob spustu proti reki Krki smo se sprehodili po Muzejski ulici, kjer 
se nahaja Dolenjski muzej, šli smo mimo rojstne hiše Božidarja 
Jakca in hiše, kjer je nekaj časa živel Leon Štukelj, mimo miljskega 
kamna do Kandijskega mostu, od koder je najlepši pogled na 
staro mestno jedro z reko Krko in Kapiteljskim gričem v ozadju. 

Ogled smo nadaljevali proti Glavnemu trgu, kjer se nahaja tudi 
mestna hiša. Pred nekaj leti popolnoma prenovljen trg je še 
posebej znan po kolesarski dirki po Sloveniji, ki se zaključi na 
tem trgu. Ob zaključku ogleda je prišel čas za malico, ki so nam jo 
pripravili v gostišču na trgu. 

Dan odprtih vrat – 9. 10. 2024
Prostori DU so odprti vsak teden od torka do petka med 8. in 11. 
uro. Aktivnosti društva so razporejene skozi vse dneve. Tako se 
članice sekcije ročnih del srečujejo ob torkih, športne aktivnosti 
se odvijajo ob sredah, četrtek pa je namenjen igranju taroka. 

Sestanki društva se odvijajo vsako sredo
Vse te aktivnosti društva smo predstavili v okviru dneva odprtih 
vrat, ki smo ga pripravili v sredo, 9. oktobra. V društvenih 

prostorih so člani zavzeto igrali tarok, na balinišču so trenirali 
balinanje za skorajšnje meddruštveno športno srečanje, čas pa 
smo namenili tudi sestanku pripravljalnega odbora ob 50-letnici, 
da smo se dogovorili še o podrobnostih glede prireditev, ki so 
bile še pred nami. 

Vsak, ki je obiskal društvene prostore na ta dan, se je lahko 
podrobneje seznanil z našimi aktivnostmi, okrepčal pa se je lahko 
s toplimi ali hladnimi napitki.

Pohod na HOM – 10. 10. 2024
Na četrtkovo jutro se je zbralo 17 pohodnikov. Zaskrbljeno smo 
pogledovali v nebo in se spraševali, ali nam bodo temni oblaki 
preprečili načrtovani pohod. Napoved za dopoldanski čas je bila 
še obetavna. Z avtomobili smo se odpeljali do izhodišča v Šeščah, 
potem pa nas je čakala dobra ura hoje do Dragovega doma na 
Homu. Veliko je bilo dobre volje, vreme je zdržalo, presenečeni pa 
smo bili na cilju, saj se nismo mogli načuditi lepemu razgledu na 
Savinjsko in Šaleško dolino. Našega prihoda sta se razveselila tudi 
oskrbnik in oskrbnica planinskega doma, ki sta nam postregla z 
res odličnimi štruklji. 

Vremenska napoved je bila tokrat točna. Prav ob prihodu do 
avtomobilov je pričelo deževati. V prostorih DU smo pomalicali 
okusen bograč, posladkali pa smose z jabolčnim zavitkom. 
Zahvala gre Ivanki Urlep za odlično idejo za pohod in njegovo 
izvedbo.
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Otvoritev razstave fotografij o delu DU skozi 50 let, razstava 
ročnih del  in predstavitev pesniške zbirke Stanke Razbornik 
Kopušar Sem ta, ki sem – 15. 10. 2024
V torek, 15. oktobra, je bila v knjižnici Šmartno ob Paki 
predstavitev 50-letnega ustvarjalnega dela društva. Bogata 
zbirka fotografij prikazuje plodna leta društva, s svojimi deli 
se je predstavila sekcija ročnih del, vrhunec prireditve pa je bil 
pogovor z avtorico pesniške zbirke, Stanko Razbornik Kopušar. 
Prostor knjižnice je bil skoraj premajhen za vse obiskovalce. 
Prireditev sta popestrili Katja Šumečnik in hči Nika na harfi in 
flavti. 

Pogovor s pesnico je doživeto vodila Minka Bubik. Skupaj z 
avtorico sta šli skozi vsa poglavja knjige: Čas pušča sledi in Naj 
plamen ogreje temo, iz katerega je avtorica prebrala pesem 
Prižgimo lučke. Tretje poglavje ima naslov Radost življenja. 
Naravi sta posvečeni poglavji Šepet narave ter Za zdravo dušo in 
srce. Poglavje Tako se je zgodilo, poseže v zgodovino, otrokom 
je posvečeno poglavje Za mlade neugnance, zadnje poglavje 
pa ima naslov Impresije. Pri vsakem poglavju sta se na kratko 
ustavili, predstavili izbrane pesmi in odkrivali avtoričine občutke 
ob nastajanju le-teh. 

Knjiga je bila izdana v 300 izvodih, izdajatelj in založnik je DU 
Šmartno ob Paki. Velika zahvala ob izidu knjige gre tudi Jožetu 
Krajncu.

Ob zaključku prireditve se je predsednik društva Avgust Reberšak 
s priložnostnimi darili zahvalil članom odbora za pripravo 
prireditve.  

Meddruštveno športno srečanje – 17. 10. 2024
V goste smo povabili društva iz Šmartnega ob Dreti, Škal in 
Rimskih Toplic. Ekipe so tekmovale za pokal, sešteli so se rezultati 
vseh disciplin, vrstni red je določil skupni dosežek točk moških 
in ženskih ekip. Srečanje je bilo v prijateljskem, a športnem 
vzdušju. Ekipe so se pomerile v ruskem kegljanju, balinanju in 
pikadu. Izkazali smo se kot dober gostitelj, saj smo prvo mesto 
prepustili gostom iz Škal, drugo mesto smo osvojili domačini, 
tretja pa je bila ekipa iz Rimskih Toplic. Po tekmovanju je sledilo 
še prijateljsko druženje ob dobri hrani in pijači.  

Slovesnost ob 50-letnici društva s podelitvijo male plakete 
društvu – 18. 10. 2024
Za zaključek praznovanj je sledila slovesna prireditev ob 
50-letnici društva upokojencev. Slovesnost se je odvijala v 
kulturnem domu. Program je bil skrbno izbran in izdelan, za kar 
gre zahvala Miji Žerjav in Minki Bubik. Nastopali so pevski zbor 
Osnovne šole bratov Letonja, kvartet trobil Glasbene šole Fran 
Korun Koželjski Velenje, Prijatelji, Stanka Kopušar s predstavitvijo 
dveh svojih pesmi ter Babice z Zdravkom. Program je povezovala 
Mija Žerjav. 

Pregled delovanja društva je v sklopu pozdravnega govora 
predstavil predsednik društva Avgust Reberšak, predsednik 
Šaleške Pokrajinske zveze društev upokojencev (ŠPZDU) Franc 
Vedenik pa je za uspešno delo društvu podelil malo plaketo 
ŠPZDU. Pozdravne besede je društvu namenil župan občine 
Janko Kopušar, ki je društvu ob visokem jubileju podaril 
umetniško sliko. Prireditve se je udeležila tudi predsednica Zveze 
društev upokojencev Slovenije, gospa Zdenka Jan, ki je pohvalila 
dosedanje delo društva in zaželela veliko uspehov tudi v bodoče. 
Po končani prireditvi je sledilo družabno srečanje.  
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Odbor invalidov Šmartno ob Paki: Desetletje predanosti in 
neustavljivega duha
Avtor: Stane Majhen    Fotografija: Tatjana Podgoršek

Že več kot desetletje Odbor invalidov Šmartno ob Paki pod vodstvom predsednika Stanislava Majhna ponosno služi 180 
članom. V tem času so dokazali, da nobena telesna ovira ni premočna, da bi jih ustavila pri doseganju ciljev in ustvarjanju 
skupnosti, ki je polna podpore, smeha in radosti.

Štirje letni dogodki – več kot le srečanja
V zadnjih desetih letih, odkar je Stanislav Majhen postal 
predsednik Odbora invalidov Šmartno ob Paki, je odbor zrasel ne 
le po številu članov, ampak tudi po aktivnostih in prizadevnosti. 
Majhen se z ekipo in izjemno predanostjo trudi organizirati vsaj 
štiri letna srečanja, vsako s svojo edinstveno temo in namenom. 

Člani se zberejo na različnih aktivnostih, od športnih iger, 
predavanj, druženj in občnem zboru. Športne igre so priložnost 
za člane, da se preizkusijo v različnih aktivnostih in spodbujajo 
zdrav duh v zdravem telesu, na predavanjih se izobražujejo 
o zdravstvenih temah, ozaveščanju ter izzivih v invalidnosti, 
medtem ko občni zbor omogoča poglobljeno diskusijo o njihovi 
prihodnosti. Vsako srečanje je posebna priložnost za člane, da 
se povežejo in izmenjajo izkušnje. Te dogodke bogatijo lokalni 
ansambli, hrano pa priskrbijo donatorji in občina Šmartno ob 
Paki.

Pomoč najbolj ranljivim članom
Odbor invalidov Šmartno ob Paki se zaveda, da so nekateri 
člani še posebej ranljivi, zato jim po svojih najboljših močeh 
pomagajo. Prehranski paketi in denarni prispevki so v veliki meri 
rezultat skupnih naporov društva in njihovih donatorjev. Na leto 
pomagajo okoli 40 članom, katerih stiska je največja. Posebej 
potrebna je bila pomoč, ki so jo lani nudili 12 članom, prizadetim 
v poplavah. Ta finančna pomoč je bila rezultat prizadevanj 
odbora, Medobčinskega društva Velenje in Zveze delovnih 
invalidov Slovenije. Takšna solidarnost je dokaz, da invalidi niso 
sami in da lahko s skupnimi močmi premagajo težave.

Posebno praznovanje obletnice
Letos praznujejo okroglo obletnico, kar so proslavili s posebno 
slavnostno prireditvijo. Občinski donatorji in župan so omogočili 
organizacijo tega dogodka, ki je potekal v nedeljo. Po nagovoru 
župana so člani skoraj zaplesali ob zvokih krajevnega ansambla 
Greh iz Šmartnega, ki je nastopil prostovoljno. Vzdušje je bilo 
prijetno, vsi udeleženci so dobili toplo malico, kup pozitivne 
energije in vzpodbude za naprej.

Nismo drugorazredni: Invalidi dokazujemo, da smo 
enakovredni člani družbe
Kljub telesnim oviram so člani odbora invalidov dokazali, da 
so enakovredni in aktivni člani družbe. Na srečanjih vedno 
vlada optimizem, povezanost in odločnost, da nobena ovira 
ni prevelika. Ljudje so včasih zmotno prepričani, da invalidi ne 
morejo doseči enakih stvari, a vsako leto člani odbora ovržejo to 
prepričanje s svojo aktivnostjo in zanosom.

Odbor se ne bo ustavil pri tem. V prihodnosti si želijo še večje 
vključenosti v družbo in več novih članov. Aktivnosti bodo 
še naprej temeljile na druženju, podpori in pozitivni energiji. 
Še naprej bodo pomagali ranljivim članom in si skupaj z 
Medobčinskim društvom invalidov Velenje prizadevali za status 
občine Šmartno ob Paki po meri invalidov, da bo dostop do 
javnih površin še lažji.

Hvaležni so vsem podpornikom, zlasti županu Janku Kopušar 
in donatorjem, ki omogočajo prostor za srečanja in nudijo 
podporo pri vsakodnevnih izzivih. Samo skupaj lahko ustvarijo še 
močnejšo skupnost, ki bo še naprej zgled drugim.
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Literarni večer ob 50-letnici
Avtorica: Maja Praprotnik, Knjižnica Šmartno ob Paki   Fotografiji: arhiv Knjižnice Velenje

Društvo upokojencev Šmartno ob Paki je ob 50-letnici delovanja pripravilo literarni večer s predstavitvijo pesniške zbirke 
Stanke Kopušar z naslovom Sem ta, ki sem. Večer je bil posvečen poeziji, spominom in druženju. 

E-knjiga = COBISS Ela
Avtorica: Maja Praprotnik   Vir: splet 

Od meseca junija 2024 dalje je na voljo nova platforma COBISS Ela, prva javna platforma za izposojo elektronskih knjig 
v Sloveniji. Člani slovenskih splošnih knjižnic lahko brezplačno dostopate do približno 2000 naslovov e-knjig različnih 
slovenskih založb.

Ob tem dogodku so pripravili tudi priložnostno razstavo, ki 
je skozi slike predstavila zgodovino društva, različne izlete, 
športna srečanja, ročna dela in obiske predavanj. Razstava, ki bo 
v knjižnici na ogled do konca meseca oktobra, je obiskovalcem 
omogočila vpogled v bogato dejavnost društva. V vitrinah 
so izpostavljeni izdelki, ki nastajajo skozi vse leto kot rezultat 
ustvarjalnosti članov.

Večer se je začel z uvodnim pozdravom predsednika društva 
Avgusta Reberšaka. O vsebini razstave in njeni pripravi sta več 
povedali Mija Žerjav in Martina Omladič, ki sta poudarili pomen 
ohranjanja kulturne in družbene dediščine društva. Glasbeni 
del programa sta popestrili Katja in Nika Šumečnik, mama in 
hčerka, ki sta s svojim nastopom poskrbeli za prijetno vzdušje in 
čustveno noto večera.

Drugi del večera je bil namenjen pogovoru z avtorico pesniške 
zbirke, Stanko Kopušar. Pogovor je vodila Marija Bubik, ki je s 
premišljenimi vprašanji in osebnim pristopom gostji omogočila, 
da se je še bolj odprla in predstavila ozadje nastanka svojih pesmi 
ter misli, ki so navdihnile njeno ustvarjanje.

Večer se je zaključil v prijetnem druženju, ob spominih in 
pogovorih, ki so povezali prisotne in obudili marsikatero lepo 
doživetje iz preteklosti. Društvo upokojencev Šmartno ob Paki 
je na ta način pokazalo, da kultura, ustvarjalnost in prijateljstvo 
ostajajo pomembne vrednote, ki povezujejo skupnost.

COBISS Ela je nacionalna platforma za izposojo elektronskih 
knjig, ki jo uporabljajo vse slovenske splošne knjižnice, članom 
slovenskih splošnih knjižnic pa ponuja enostavnejšo, hitrejšo 
in bolj kakovostno uporabo javne knjižnične storitve izposoje 
e-knjig. Izposoja je mogoča prek knjižničnega sistema COBISS in 
je za člane splošnih knjižnic brezplačna.

Platforma v svojem katalogu ponuja številne naslove slovenskih 
založnikov. Naslove knjig je mogoče poiskati v iskalniku COBISS+, 
omogočeno pa je tudi brskanje med samimi žanri knjig.

E-knjige si lahko izposodite preko spletnega kataloga COBISS+ in 
storitve Moj profil COBISS (Moja knjižnica). 

Platforma COBISS Ela bralcem omogoča:
• hkrati izposojenih do 5 e-knjig,
• čas izposoje 21 dni,
• predčasno vračilo po 24 urah od prve izposoje,
• branje na dveh napravah hkrati.

Kako začeti?
Pred prvo izposojo namestite ustrezno aplikacijo za branje 
e-knjig:
• Programsko orodje Thorium Reader za branje na osebnem 
računalniku (Windows, Linux, MacOS)
• Aplikacijo Cantook by Aldiko za branje na e-bralniku, tablici ali 
mobilnem telefonu (za Android  ali iOS)
• Aplikacijo FB Reader za branje na e-bralniku (za Android)
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NAPOVEDNIK DOGODKOV

Pogoji uporabe:
• veljavno članstvo v splošni knjižnici,
• brez neporavnanih obveznosti v knjižnici,
• brez omejitev, ki vplivajo na izposojo e-knjig,
 
Za izposojo boste potrebovali prijavne podatke za storitev Moj 
profil COBISS (Moja knjižnica): akronim knjižnice (SIKVEL), številko 
članske izkaznice in geslo.

Postopek izposoje:
1. Poiščite želeni naslov v katalogu COBISS+ ali s klikom na ikono 
COBISS Ela.

2. Izberite možnost “izposodi si” in se s svojimi podatki prijavite v 
servis Moj profil COBISS (Moja knjižnica).
3. S klikom na “Prenesi” naložite e-knjigo na svojo napravo.
4. E-knjigo odprite v predhodno nameščeni aplikaciji (Thorium 
Reader ali Cantook by Aldiko) in že lahko začnete z branjem.

Moja knjižnica praznuje!
Dragi ljubitelji knjig in branja,
splošne knjižnice bomo med 18. in 22. novembrom 2024 praznovale Teden splošnih knjižnic. Ob tej priložnosti vas vabimo, da se nam 
pri praznovanju pridružite na raznih dogodkih in odkrijete veselje, ki ga prinaša druženje s knjigami. 
Vse, ki še niste člani Knjižnice Velenje, želimo spodbuditi k branju, zato vam podarjamo enoletno članstvo. Brezplačno se lahko 
vpišete v sredo, 20. novembra 2024, v katerikoli od naših enot – v Velenju, Šoštanju ali Šmartnem ob Paki – v času odprtosti knjižnic.

Brezplačni vpis velja le ob osebnem obisku knjižnice, za spletni vpis se obračuna članarina.
Veselimo se vašega obiska in želimo, da knjige postanejo vaši zvesti spremljevalci!

Vaša knjižnica
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Za učinkovito zaščito je nujno, da se zavedamo, da je vsak 
posameznik tisti, ki lahko največ prispeva k varnosti svojega 
življenja in premoženja. 

Preventivni ukrepi
Za učinkovito preprečevanje požarov je pomembno upoštevati 
naslednje preventivne ukrepe:
•  Redno vzdrževanje električnih instalacij: Električne naprave 

in instalacije morajo biti redno preverjane in vzdrževane, 
saj slabe povezave ali preobremenitve pogosto vodijo do 
požarov.

•  Ustrezno skladiščenje vnetljivih snovi: Vnetljive snovi, kot 
so bencin, olje in kemikalije, je treba shranjevati v ustreznih 
prostorih, ločeno od drugih materialov, da se zmanjša 
tveganje za požar.

•   Izobraževanje in usposabljanje: Izobraževanje o pravilni rabi 
naprav in ravnanju v primeru požara je nujno za zaščito.

•   Namestitev detektorjev dima: Detektorji dima so pomembni 
za zgodnje odkrivanje požara. Redno preverjajte delovanje 
teh naprav in menjajte baterije po potrebi.

•  Jasni evakuacijski načrti: Vsaka zgradba mora imeti jasno 
označene evakuacijske poti. Redne vaje evakuacije prispevajo 
k večji pripravljenosti v primeru požara.

•  Skrb za okolico: Redno odstranjevanje suhe trave, listja in 
drugih vnetljivih materialov okoli hiš in objektov pomembno 
zmanjšuje tveganje za požar.

•   Označevanje nevarnih območij: Ustrezno označevanje 
območij z večjim tveganjem za požar je ključno za 
preprečevanje nesreč.

Postopki ob požaru
V primeru požara je pomembno, da ostanete mirni in takoj 
ukrepate. Pravilni postopki vključujejo:
•   Evakuacija: Takoj zapustite prostor, kjer je požar, in uporabite 

najbližji izhod. Ne uporabljajte dvigal.
•   Obveščanje: Takoj pokličite pomoč na številko 112 in podajte 

natančne informacije o lokaciji in naravi požara.
•   Gašenje požara: Le če gre za manjši požar, ki ga lahko 

obvladate brez tveganja, uporabite gasilne aparate.

Uporaba gasilnih sredstev
Razumevanje pravilne uporabe gasilnih sredstev je pomembno 
za učinkovito gašenje požarov.
Tukaj je nekaj najpogostejših načinov:
•  Gasilni aparati:

o Praškasti gasilniki: Primerni so za gašenje trdih goriv (razred 
A), tekočin (razred B) in plinov (razred C).

o CO2 gasilniki: Uporabni so za gašenje električnih naprav in 
požarov tekočin. Ne puščajo ostankov in so varni za uporabo 
v zaprtih prostorih.

•   Voda: Uporabite jo za gašenje požarov trdih goriv. Vendar 
pa je ne smete uporabljati za požare tekočin in električnih 
naprav, saj lahko povzroči kratki stik in dodatno škodo.

•   Pesek in zemlja: Učinkovita sta pri zadušitvi manjših požarov. 
Pesek zmanjša dostop kisika in tako zaduši plamen, medtem 
ko zemlja deluje podobno.

•  Ročno orodje: Lopate in sekire so uporabne za pokrivanje 
plamenov ter odstranjevanje goriva iz območja požara.

Poleg požarov nas vse pogosteje ogrožajo tudi naravne nesreče, 
kot so poplave, plazovi, vetrolomi in snežni podori. Pomembno 
je, da smo pripravljeni tudi na tovrstne nesreče. Pomembno je 
tudi redno odstranjevanje starejših dreves v bližini hiš, ki lahko ob 
padcu ogrozijo poslopja, ter skrb za dostopnost poti do objektov 
ter redno čiščenje meteornih jaškov. 

Priporočljivo je, da imamo vedno pri roki vsaj nekaj 
protipoplavnih vreč, s čimer lahko hitro ukrepamo v primeru 
nevarnosti. Dodatno je smiselno vzpostaviti sistem obveščanja 
in sodelovanja med sabo, saj lahko skupne akcije in izmenjava 
informacij znatno povečajo našo pripravljenost. S skrbjo in 
aktivnim pristopom lahko zaščitimo naše domove in okolico pred 
nepredvidljivimi naravnimi pojavi.

“Ogenj je dober sluga, a slab gospodar,” pravi pregovor. Ta nas 
opominja na pomembnost spoštovanja in razumevanja narave 
ognja. Mesec požarne varnosti je idealna priložnost, da se 
zavedamo, kako pomembno je izobraževanje in ozaveščanje 
o pravilnih ravnanjih v primeru požara. S skrbjo in pozornostjo 
lahko preprečimo številne nesreče ter poskrbimo za varnost sebe 
in svoje skupnosti. Zato ne pozabite, da je preventiva ključ do 
zaščite. Na pomoč!

Mesec požarne varnosti: Skupaj za varnejšo prihodnost
Avtorica: Ana Ocepek    Fotografija: arhiv PGD Šmartno ob Paki

Oktober je mesec, posvečen požarni varnosti, ki nas spodbuja k razmisleku o pomenu preventive in ukrepih, ki lahko rešijo 
življenja in premoženje. V prostovoljnem gasilskem društvu Šmartno ob Paki, ki deluje že več kot 120 let, se zavedamo, da je 
skrb za požarno varnost ključna naloga, ki jo opravljamo s ponosom. Naša dolžnost je, da skrbimo za dobro usposobljenost 
gasilcev ter ustrezno opremljenost.

PESTRO IN DRUŽABNO
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Ob tem dogodku se je zbralo lepo število obiskovalcev, ki so z 
zanimanjem spremljali kakšen pridelek je rodila vinska trta. Veseli 
smo, da se je trgatve udeležil tudi Slavko Jenuš – Hutar, ki je vodja 
»bračev« z Malečnika, ki vsako leto izvedejo trgatev stare brajde 
na Lentu in je z svojimi izkušnjami pripomogel, da se je trgatev 
opravila po protokolu. Trgatev so opravili župan občine Šmartno 
ob Paki Janko Kopušar, podžupan MO Velenje Janez Melanšek ter 
skrbnica vinske trte in predsednica Društva vinogradnikov Mojca 
Praprotnik.

Pridelek je bil za trto, ki je stara šele devet le,t zelo dober, letos 
sicer skromnejši, kot ponavadi, a vseeno je rodila 12 grozdov v 
skupni teži 3,70 kg. Ker je količina premajhna za predelavo v vino, 
smo se letos zopet odločili, da povabimo tudi vse vinogradnike, 
ki imajo posajeno potomko stare trte, da prinesejo svoj pridelek 
na to prireditev, saj bomo tako lahko letos spet pridelali 
protokolarno vino za občino. 

Ta pobuda je bila več kot učinkovita, člani društva so namreč 
prinesli lepo količino grozdja (več kot 125 kg, vsebnost sladkorja 
je 81 Oo), iz katerega bo predsednica društva pridelala kvalitetno 
vino, namenjeno za protokolarno vino občine Šmartno ob 
Paki. Šmarški vinogradniki so pred pričetkom trgatve občinske 
potomke potrgali še 20 grozdov iz dveh potomk, ki jih je Društvo 
vinogradnikov posadilo pred šestimi leti v Martinovi vasi in 
pridelek prinesli na prizorišče trgatve občinske trte.

Po končanem uradnem delu smo poizkusili kvalitetno vino s kleti 
Slemenšek iz Gavc, ter razne dobrote, ki spadajo k trgatvi in so 
jih pripravili članice in člani društva. Celotno prireditev je odlično 
povezoval »ovtar« Franc Fužir, s harmoniko pa jo je popestril 
Gregor Likeb z Velikega Vrha.

Trgatev potomke stare trte v Šmartnem ob Paki
Avtor: Alojz Slemenšek, DV Šmartno ob Paki   Fotografija: arhiv DV Šmartno ob Paki

V sredo, 25. septembra 2024, je Društvo vinogradnikov v sodelovanju z občino Šmartno ob Paki organiziralo 8. trgatev 
potomke najstarejše vinske trte na svetu z Lenta, ki jo je občina prejela v letu 2015. 

Za Mateja pisno priznanje s knjižno nagrado
Avtor: uredništvo   Fotografija: arhiv ŠC Šentjur

Na slavnostni akademiji ob prazniku občine Šentjur, bila je 
prejšnji mesec, je bil med dobitniki občinskega priznanja 
tudi Matej Jager iz Rečice ob Paki. Prejel je pisno priznanje 
s knjižno nagrado, zanj pa ga je predlagal Šolski center 
Šentjur oziroma  tamkajšnja srednja poklicna in strokovna 
šola.

»Matej je bil vedno željan novih znanj in izkušenj, je marljiv, vesten 
ter zelo iznajdljiv dijak. Šolske obveznosti je izpolnjeval skrbno in 
odgovorno ter je med dijaki razvijal pozitivno klimo. V vseh letih 
šolanja se je aktivno vključeval v delo razredne skupnosti, rad je 
pomagal sošolcem z učnimi težavami. V času srednješolskega 
izobraževanja se je aktivno vključeval v različne interesne in 
obšolske dejavnosti. Poleg tega je vsa štiri leta šolanja sodeloval pri 
organizaciji in vodenju različnih kulturnih in drugih prireditev na 
šoli. Aktiven je bil tudi na športnem področju,« so med drugim še 
zapisali obrazložitvi. 

Matej Jager šolanje nadaljuje na  Biotehniški fakulteti univerze v 
Ljubljani, in sicer v programu gozdarstvo – 1. bolonjska stopnja 
smer gozdarstvo.
Čestitamo!
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90 let Marije Kovačič
Avtor: Jože Aristovnik   Fotografija: osebni arhiv

V ponedeljek, 9. septembra, je praznovala svojih častitljivih 
90 let naša članica, gospa Marija Kovačič iz Malega vrha. 

Juani Robida priznanje za delo na področju slovenistike
Avtorica: Kristina Suhadolnik    Fotografiji: arhiv I. gimnazije v Celju

27. septembra 2024 je v Veliki dvorani Narodnega doma v Celju potekal 34. Slovenski slavistični kongres, na katerem je 
Zveza društev Slavistično društvo Slovenije podelila stanovska priznanja za izjemne dosežke na področju slovenistike. 

Ob tej priložnosti smo jo obiskali tudi predstavniki naše 
Krajevne organizacije ZB in ji iskreno čestitali. Skupaj s člani 
vokalne skupine Prijatelji, katere člana sta tudi njen sin Jože 
in snaha Bernarda, smo ji ob spremljavi diatonične harmonike 
predsednika Krajevne organizacije ZB tudi zapeli! 

Še na mnoga zdrava leta med nami, spoštovana gospa Marija!

Priznanje za posebno uspešno pedagoško delo v 
osnovnošolskem in srednješolskem izobraževanju je prejela 
Juana Robida, naša občanka in profesorica slovenščine na I. 
gimnaziji v Celju, za skoraj štiri desetletja predanega in srčnega 
pedagoškega in mentorskega dela z dijaki. 

V obrazložitvi podelitve priznanja Juani Robida je Ana Lavbič, 
predsednica Slavističnega društva Celje, prebrala naslednje: 
»Juana Robida uspešno in predano opravlja pedagoško delo. 
Dijake zna motivirati pri jezikovnem pouku in pouku književnosti, 
poskuša jim privzgojiti spoštovanje do materinščine in besedne 
umetnosti. Spodbuja jih k aktivnemu sodelovanju, kritičnemu 
branju, razmišljanju in presojanju. Zna prisluhniti dijakom in 
staršem. Zelo dobro sodeluje z vodstvom šole in sodelavci, ki jo 

cenijo kot strokovno, natančno in delavno učiteljico. Juana Robida 
kakovostno in samoiniciativno opravlja tudi dodatne naloge. Bila 
je na primer mentorica šolskemu glasilu in šolskemu radiu, od leta 
1995 je mentorica šolskemu kulturnemu društvu in od leta 2014 tudi 
koordinatorica kulturno-umetnostne vzgoje. Pripravila je številne 
šolske (npr. tradicionalna Top Classic in Kulturni maraton) in javne 
prireditve (sodelovanje v Mestno občino Celje, Mestno četrtjo Kajuh, 
z različnimi celjskimi ustanovami in društvi).«

Priznanje je Juani Robida podelila dr. Jožica Jožef Beg, 
predsednica Zveze društev Slavistično društvo Slovenije. Kot 
zanimivost še dodajmo, da je bila prav Juana Robida glavna 
organizatorka (poleg Antona Šepetavca, ravnatelja I. gimnazije 
v Celju in prav tako prejemnika priznanja) Slovenskega 
slavističnega kongresa pred 25 leti, ko je slednji nazadnje potekal 
v Celju. 

PESTRO IN DRUŽABNO
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Sekcija Tomos AMD DLT sodelovala pri Guinnessovem 
rekordu na Vranskem
Avtorja: Marko Berzelak in Emil Šterbenk   Fotografija: Marko Berzelak

V soboto, 28.septembra, smo se člani sekcije Tomos, ki spada pod okrilje AMD Društva ljudske tehnike Šmartno ob Paki, 
udeležili največjega srečanja Tomosovih mopedov, ki je potekalo v AMZS centru varne vožnje na Vranskem.

Na Kosovo »obrnit«
Avtor: Peter Podgoršek, Ferek, MK Packenstein   Fotografije: Peter Podgoršek

Člani MK Packenstein motoristično aktiven del leta zaključimo z jesenskim potovanjem. Treba je pač »znucati« gume in se 
napolniti z vtisi ter adrenalinom pred zimskim spanjem. Začetek oktobra, dan po katastrofalnih poplavah v Hercegovini, 
smo se odpravili na pot.

Ob 25-letnici Slovenske veteranske avto-moto zveze (SVAMZ) je 
potekal dogodek “Guinnessov rekord” z mopedi znamke Tomos. 
Sodelovali smo lahko z  registrirani Tomosi, neregistrirani mopedi 
pa so se lahko udeležili razstave vozil v sklopu obletnice SVAMZ.

Ob 8. uri zjutraj se nas je v Martinovi vasi zbralo 17 lastnikov 
skrbno zloščenih Tomosov. Seveda smo najprej preverili, kdo ima 
najstarejšega, ker smo ljubitelji starodobnikov pač mahnjeni na 
letnice. Ugotovili smo, da najstarejšega vozi Viktor Jager-Viki, ki 
se je pripeljal s Tomos-Puchom, letnik 1957.
V strnjeni koloni smo proti Vranskem odbrenčali z res bogato 
zbirko dvotaktnih Tomosovih lepotcev. Že ob devetih zjutraj se 
je zbralo na AMZS poligonu na Vranskem izjemno veliko naših 
Tomos prijateljev. Do 13. ure smo našteli kar 2012 mopedov! 

Bodo rekord tudi uradno priznali?
Uradna številka za rekord – tisti, ki so vozili po stezi 3,2 kilometra 
in izpolnili zahtevane pogoje (vožnja v vrstah, hitrost 20 km/h 
ob ohranjanju varnostne razdalje, varnostne čelade pri voznikih, 
en voznik en moped, itd.) je 626. Bilo je veličastno, kamor koli si 
pogledal – Tomos. Iz vse Slovenije in izven nje!

Ko smo se zapeljali na progo, da bi dosegli vpis v Guinnessovo 
knjigo rekordov, je postalo prav evforično. Toliko mopedov, toliko 
ljubiteljev teh zverinic, toliko izpušnih plinov, brenčanja... toliko 
jih še nikoli ni bilo na enem mestu. Člani našega društva smo bili 
zraven in uspelo nam je! Tomos je v našem srcu in »dvotaktna 
mešanica« v naših žilah. Polni nepozabnih občutkov smo se 

potem odpeljali domov, proti Šmartnem. Tako smo tudi Šmarčani 
(upam) pripomogli k postavitvi rekorda!
Ob sončnem vremenu pa verjamem, da bom na naših cestah 
zopet srečal kakšnega ljubitelja s povsem zloščenim Tomosom.

Še druge dejavnosti
Kljub temu, da se sezona zaključuje, smo članice in člani DLT še 
vedno izjemno aktivni. Naša kolesarska sekcija se je udeležila 
srečanja Kulturnice Gaberke in Lenartovega sejma v Rečici ob 
Savinji. Dobili smo se na kostanjevem pikniku, 19. oktobra pa 
organizirali strokovno ekskurzijo v Novo mesto. Obiskali smo 
tovarno Krka in Muzej IMV v Drgančevju, kjer smo spet dobili 
obilo novega znanja. 

Zjutraj smo se zbrali v Martinovi vasi in odbrenčali na Vransko. 

Spomenik bitke na Kadinjači, Srbija

Pet izkušenih penzionistov in predsednik je za prvo etapo 
izbralo pot do Tuzle. Avtocesta nas je vodila do Gradiške, potem 
smo po lokalnih cestah spremljali grozeče poln veletok Save, 
po Republiki Srbski, v smeri Dervente, Doboja... Pot do Tuzle 
motoristom ni najbolj prijazna, saj je promet precej gost, naselja 
pa prehajajo iz enega v drugo. Zvečer smo se sprehodili po 
centru mesta, ki nam je sicer dobro poznano.

Naslednje jutro smo nadaljevali pot v smeri Zvornika, kjer 
smo prečkali Drino in vstopili v Srbijo. Vožnja ob toku navzgor 
je vsekakor zanimiva in slikovita. Iz doline se nazadnje cesta 
dvigne v pobočja planine Tare od koder se odpirajo čudoviti 
razgledi. Ogledamo si spominski park Bitke na Kadinjači iz NOB 
ter se preko veličastne planine Zlatibor spustimo v dolino Uvaca 
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Razgled s pobočja Prokletij, Albanija

Prizren, Kosovo

in Radoinskega jezera. Zadnji del drugega dne vozimo preko 
samotnih planjav Sandžaka, kjer nas ujame rahel dež in nas 
spremlja vse do prenočišča, v hribih visoko nad Novim Pazarjem. 
Zjasni se in sončni zahod osvetli čudovit razgled proti hribom 
Metohije, ki smo mu priča iz hotelskih sob.

Restavracija ne dela, gostilne ni v bližini, le skromna trgovinica 
nam postreže z živili za hladno večerjo. Tudi piva ne premorejo, 
tako da na uspešno in izjemno lepo pot nazdravimo s fanto.

Ponoči nas zebe, saj kurjava še ne dela in zjutraj zajahamo 
konjičke pri štirih stopinjah. Sončno jutro pa napoveduje topel 
dan. Spustimo se do mejnega prehoda Brnjak ob Gazivodskem 
jezeru, kjer ob vstopu na Kosovo po 6 EUR uredimo zavarovanja 
za motorje. Cesta mimo Zubinega Potoka proti Kosovski 
Mitrovici je zelo lepa, prometa pa je malo. Preko Kosovega polja 
mimo Prištine pa se vse spremeni. Kosovo je postalo eno samo 
hitrorastoče velemesto, z na videz izjemno visokim standardom 
ter cestno infrastrukturo, ki ne dohaja gostega prometa. Gneča 
je vsepovsod, rodovitno podeželje pa je pogoltnila povsem 
nenadzorovana urbanizacija. Bolje bi bilo če bi za današnji tranzit 
izbrali novo avtocesto. Ustavimo se ob nekdanji vojašnici, tik 
ob letališču, kjer Pero obudi svoje spomine na daljno JLA. Ob 
poldnevu se zapeljemo preko gorskega naravnega rezervata 
Šarplanine, ki ga prečka čudovita nova cesta. Na prelazu 
poskusimo domač sir ter uživamo v razgledih na veličastno 
pogorje. Popoldan parkiramo v ozkih ulicah, pred hotelom, v 
starem delu Prizrena. Večerja v tradicionalni gostilni je pika na i 
sprehoda, po res lepem središču tega muslimanskega mesta.

Zjutraj je bil kar izziv se s 6 motorji prebijati skozi staro mesto 
do glavne magistralke. 
Avtocesta pa nas je hitro 
pripeljala do albanske meje. 
Pri Kukesu smo prečkali 
kanjon Belega Drina in 
se po čudoviti cesti SH23 
dvignili v divja pobočja 
Prokletij, katerega greben 
Albanijo ločuje od Kosova. 
Ta cesta je bila zagotovo 
motoristično najlepši del 
celotnega potovanja. 
Razgledi se odpirajo 
na visoke planine proti 
Jadranskemu morju ter 
vse do najvišjih vrhov Črne 
Gore. Ponovno prečkamo 
mejo in se vrnemo na 
Kosovo v pokrajini Metohiji. 

V mestu Peč polno natankamo poceni gorivo in preko 1450 m 
visokega prelaza Kula vstopimo v Črno Goro. Čudovita cesta nas 
med strmimi pobočji, po slikovitih soteskah, vodi do prenočišča 
v gorskem turističnem središču Kolašin. Letos so odprli novo 
cesto in tunel, ki našo pot skrajša za 30 kilometrov. Tradicionalna 
večerja v obnovljenem starem mlinu ter tokrat tudi veliko preveč 
rakije zaokroži topel večer.

Jutro je bilo deževno zato se šele ob 11. uri odpeljemo proti 
Šavniku. Ceste se počasi sušijo mi pa počasi in previdno 
napredujemo po zavitih gorskih cestah sotesk Gornjega Polimja 
ter pobočij in planot nacionalnega parka Biogradske gore. Med 
gostimi oblaki in meglicami nam opoldansko sonce razkriva 
veličastne razglede. Prometa v teh planinah ni. Pri Šavniku 
se vrnemo na glavno magistralko. Suha, prazna, pregledna s 
čudovitimi ovinki, zato si damo duška. V hitrem tempu drvimo 
mimo Nikšića ter preko mejnega prehoda Klobuk do Trebinja. 
Sprehod po starem mestu zaključimo z večerjo, pivom ter 
moškimi debatami, ki jim ni konca.

Zjutraj je bil čas za obisk lokalne tržnice, saj smo izven EU in 
bo švercanje prepovedanih hercegovskih dobrot vsekakor 
zanimivo. Odpeljali smo ob reki Trebišnjici, ob toku navzgor. Mejo 
s Hrvaško smo prečkali visoko v planinah nad obalnim mestom 
Slano ter se spustili na polotok Pelješac, izključno zaradi želje 
po prečkanju novega mostu med polotokom in celino. Ker nas 
obalna Jadranska magistrala ne zanima, že pri Bačinskih jezerih 
obrnemo v notranjost in vožnjo nadaljujemo po lokalnih cestah 
ob reki Cetini proti Liki. Na levi nas spremlja mogočno Biokovo. 
Obvozimo jezero Peruča in mesto Knin ter po 380 km parkiramo 
pred prenočiščem, v od boga pozabljenem Gračacu. Noč, kot že 
nekaj večerov zapored, prinaša padavine. A vreme nam čez dan 
služi. Kot kaže bo tudi zadnji dan tako.

Jasno jutro v Liki so spremljale vlažne ceste, ki jih je sonce kmalu 
posušilo. Na levi nas spremljajo obronki Velebita, na desni reka 
Gacka. Vozimo po stari magistralki v smeri Gospić – Otočac – 
Jezerane – Bosiljevo. Kolpo prečkamo v Vinici ter si za zaključek 
v Dvoru privoščimo sveže pečenega odojka. Po zaključku 
balkanskega kroga je to vsekakor pravilno izbrana jed. Za povrh 
je steklo še pivo v Malusovi gostilni. V sedmih motorističnih 
dneh smo prečkali 6 držav in prevozili 2350 km. Sedaj bo na vrsti 
zimsko spanje.

20 PESTRO IN DRUŽABNO
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Izlet upokojencev v Pliberk 
Avtorica: Pavla Lesnjak    Fotografija: Marina Mandelc

V soboto, 31. avgusta, se nas je peščica šmarskih upokojencev 
pod skrbnim vodstvom našega gospoda Marjana in njegove 
prepoznavne šmarške zastave odpravila v Pliberk na 30. 
srečanje upokojencev, ki ga je organiziralo slovensko 
društvo upokojencev Pliberk. 

Vsi udeleženci izleta smo se polni pričakovanja in dobre volje 
usedli na mali bus in se odpeljali skozi Hudo luknjo proti Avstriji. 
Po prihodu v Pliberk in na prireditveni prostor, kjer se dogaja tudi 
znani pliberški sejem na travniku, smo med ogromno prodajnimi 
stojnicami le odkrili prostor, kjer so nas pričakovali. Pod velikim 
šotorom nas je že ob prihodu čakala kavica in dve dolgi mizi 
rezervirani za društvo upokojencev Šmartno ob paki.

Po pozdravnem govoru in prijetni glasbi nam je čas kar hitro 
minil. Po kosilu pa smo se odpeljali v kraj Klobasnica na ogled 
pravega gradu, ki je delo koroškega Slovenca in je bil zgrajen po 
njegovih zamislih in načrtu. Zrastlo je res nekaj čudovito lepega. 
Nismo mogli verjeti kaj se s pridnostjo in vztrajnostjo da ustvariti. 
Izgradnja gradu je namreč trajala dolgotrajnih 45 let.

Vsi prijetno utrujeni in polni lepih občutkov smo se odpravili 
nazaj proti domu. Hvala pa seveda g. Marjanu za dobro vodstvo. 

MLADARIJE

Pridruži se tabornikom!
Avtorica: Vita Kopušar, Rod Hudi potok   Fotografija: arhiv RHP

Začelo se je novo taborniško leto, ki smo ga po taborjenju v 
Ribnem že vsi komaj čakali!

Na prvih uricah v letošnjem šolskem letu smo se spoznavali z 
novimi člani, obujali spomine s starimi in po vodovih pripravljali 
plane za novo leto. Medtem, ko so starši imeli sestanek, so nam 
devetošolci pripravili sladko presenečenje. Tako kot lani, smo se 
tudi letos posladkali s čokobananami, pečenimi v žerjavici. 

16. oktobra so se naši vodniki udeležili vrtčevskega piknika, kjer 
so za polne želodčke poskrbeli s twistom. 20. oktobra je sledila 
nova dogodivščina za naše GG-je. Udeležili so se mednarodne 
taborniške akcije JOTA-JOTI, kjer so združili moči z radioamaterji 
in skavti. Spoznali so se z radioamaterstvom, signalizacijo, 
mednarodnim taborništvom, tehniko, energijo in varnostjo 
na internetu. Že v naslednjih mesecih pa nas čaka še veliko 
zanimivih srečanj. Pridruži se nam tudi ti, vsak petek med 17:30 in 
18:30 pred OŠ bratov Letonja!

Več informacij najdeš na naši spletni strani, Facebook ali 
Instagram profilu! 
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S Poznopoletnim festivalom pomahali poletju v slovo
Avtorica: Andreja Urnaut, Mladinski center Šmartno ob Paki   Fotografije: arhiv mladinskega centra

V zanimivem prepletu vseh generacij in raznolikih pestrih aktivnosti ter ob podpori tako naših društev kot posameznikov, 
smo polni pozitivnih vibracij v petek, 6. septembra pognali ''kolesje'' našega Poznopoletnega festivala. 

Nasmejani obrazi obiskovalcev so dodali iskrico v 
poznopopoldanski program, v katerem so na poznopoletni 
tržnici raznoliki ponudniki ponujali svoje pridelke in izdelke, 
na koštiljadi pa člani turističnega društva, taborniškega rodu 
Hudi potok, motokluba Packenstein in Kluba 81 pripravljali 
sladke in slane kulinarične dobrote. Za najmlajše so, z različnimi 
spretnostnimi igrami in priložnostnimi nagradami, poskrbele 
članice Društva prijateljev mladine, prav najmlajši pa so bili tisti, 
ki so bili najbolj veseli tudi različnih dobitkov srečelova.
 

Večer, v katerem se je pelo, plesalo, zabavalo, se veselilo
Dve uri trajajoč srčno simpatični nastop odlične pevke Mance 
Špik z njenim bendom je občinstvo popeljal na vrhunec dobre 
volje in v stanje popolne sproščenosti. Takšni večeri so tisti, ki 
prižgejo naša srca, spomin nanje pa mehko poboža ter pogreje še 
dolgo, dolgo...

V drugem petkovem večeru so festivalski oder zavzeli odlični 
slovenski stand up komiki: Tin Vodopivec, Alen Borišek, Alen 
Mastnak, gostitelj večera Uroš Kuzman in priznani harmonikar 
Robert Goter. Vsak na svoj način so dodobra nasmejali številno 
občinstvo in ponovno potrdili, da sta smeh in dobra volja tista, ki 
nas držita pokonci.
Veselili smo se tudi zaključka našega Poznopoletnega festivala s 
znano slovensko skupino Fed Horses, a smo bili zaradi bolezni v 
skupini primorani koncert odpovedati.

Obilo pozitivne razigrane otroške energije je polnilo naš Marof 
v sobotnem dopoldnevu, 12. oktobra, ko je v organizaciji 
Društva prijateljev mladine, ob pomoči turističnega društva 
in mladinskega centra, potekala menjalnica otroških oblačil in 
igrač, otrokom je bil na voljo igralni kotiček, pod vodstvom Bože 
Polak pa so otroci v ustvarjalni delavnici naredili odtise jesenskih 
listov na bombažne prtičke, iz katerih so nato nastale dišeče 
blazinice napolnjene s sivko, vsak pa je naredil tudi svoje maslo. 
Zadovoljstvo je bilo moč prebrati na obrazih tako malih in velikih 
obiskovalec, kot organizatorjev.

Generacijsko in 
vsebinsko precej 
drugačen pa je bil 
ponedeljkov obisk, 
14. oktobra, ko smo 
v dvorani Marof 
pozdravili delegacijo 
iz Bolgarije, partnerje 
v LAS projektu EKO 
gajbico, prosim. Ob 
čajih Martin in Tinček 
ter domači potici, 
je goste najprej 
prijazno pozdravil in 
nagovoril naš župan 
Janko Kopušar ter 
predstavil občino 
Šmartno ob Paki. 
Sledila je predstavitev 
LAS Zgornje 

Savinjske in Šaleške 
doline, predstavitev LAS projektov v naši občini in predstavitev 
Mladinskega centra Šmartno ob Paki. Gostje so obiskali še 
vinotoč Primožič, kjer so jih s kratkim kulturnim programov 
razveselili otroci folklorne skupine OŠ bratov Letonja in Tilen 
Kumar s harmoniko, nato pa so degustirali lokalno hrano in vina. 

Res je jesenski čas tisti, ki kliče k umirjanju, k pobiranju 
vsakovrstnih ‘’pridelkov’’, a je tudi obdobje, ko po poletni 
razpršenosti ponovno stečejo raznolike aktivnosti, vadbe 
in treningi v naših prostorih. Tudi bralne urice z ustvarjalno 
delavnico za naše najmlajše, so se ponovno pričele. Resnično se 
najde za vsako generacijo kaj zanimivega. Preverite ponujeno v 
napovedniku in se nam kje tudi pridružite. Da naredimo nekaj 
sami zase in da svojo iskrico podelimo, okrepimo ali pa dobimo 
še od koga.

Menjalnica oblačil in igrač

Obisk delagacije iz Bolgarije

MLADARIJE
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Pot do branja – pot do znanja
Avtorica: mag. Petra Vnuk, prof.    Fotografiji: arhiv OŠ bratov Letonja

Na poti skozi šolsko leto nas narava s svojimi spremembami venomer preseneča. V tem času nas navdihuje jesen s svojim 
pisanim listjem, ki prav tako kot šola kaže svojo raznolikost; hram učenosti predstavlja skupnost vseh, ki se zavedamo, da je 
znanje vrednota in da nas do tega vodijo različne poti s skupnim ciljem. 

V vrtcu Bambi uvedli cono brez telefona
Avtorica: Taja Steblovnik, mag. prof. zg. uč.   Fotografija: arhiv vrtca Bambi

Ob zavedanju na naraščajoče težave zaradi pretirane uporabe zaslonov pri otrocih in tudi pri odraslih, smo se v vrtcu Bambi 
odločili, da uvedemo cono brez telefona, ki velja v vseh vrtčevskih prostorih. 

Že pred začetkom 
našega ponovnega 
snidenja pod smejočim 
se sončkom, so zaposleni 
na šoli načrtovali pestre 
in zanimive dejavnosti, 
skladne z nalogami šole, 
ki pa se realizirajo in 
dobijo celostno podobo s 
sodelovanjem in z idejami 
naših učencev.

V času številnih sprememb 
se zelo spreminja tudi 
pomen bralne pismenosti, 
saj dobro razvita bralna 
pismenost vpliva na 
kakovost življenja 

posameznika. Zato je naša prednostna naloga ne le v tem 
šolskem letu ampak tudi naprej, razvijati bralno pismenost 
učencev, da bodo krepili svoje funkcionalno znanje, ki ga 
potrebujejo tudi v obdobju odraščanja in odraslosti ter nasploh v 
življenju in družbi. 

V tem času je bil med drugim izpeljan projekt Zame odpad – zate 
zaklad, pri katerem gre za izmenjavo družabnih iger, različnih 
sestavljank in knjig, ki so jih učenci prinesli od doma in so jih 
uporabljali sami, njihovi starši ali stari starši. S športnim dnem 
23. septembra je bil obeležen Dan slovenskega športa, v okviru 
Tedna otroka pa so si učenci v kulturnem domu Šmartno ob 
Paki ogledali gledališko predstavo Srote v izvedbi mladinske 
gledališke skupine KD Gorenje. Naša šola pa je sodelovala tudi 
v televizijskem kvizu Male sive celice, kjer so se z veliko mero 

znanja ob glasni podpori navijačev z naše šole trije učenci 
pogumno spopadli z izzivi. Posnetek oddaje bo na sporedu RTV 
SLO1, 4. novembra 2024. 

Tudi v nadaljevanju bo naš šolski vsakdan prepleten z različnimi 
dejavnostmi, ki bodo obogatile šolski pouk. Šola je prostor, v 
katerem učenci širijo nova obzorja, sklepajo prijateljstva, krepijo 
empatičnost in čut za svoje bližnje. Zato vas, spoštovani občanke 
in občani, prijazno vabimo na dobrodelni Miklavžev sejem, ki 
bo potekal pri šoli 29. novembra 2024 s pričetkom ob 16.30.

Vsem učencem naše šole želimo, da bodo tudi v prihodnje 
spretno krmarili med svojimi sanjami in resničnostjo ob 
odkrivanju vrednot, ki jim jih kot vzgojno-izobraževalna ustanova 
posredujemo vsi zaposleni na šoli.

»Sončni vzhod prebuja naravo, 
branje knjig razsvetljuje glavo.«

(mongolski pregovor)

Namen uvedbe je, da smo odrasli otrokom vzor, da se zavedamo 
uporabe mobilnih telefonov in da se starši ob prihodu v vrtec 
posvetijo otroku in izmenjavi informacij o otroku. Prepogosto se 
odrasli niti ne zavedamo, da uporabljamo mobilnik in da nismo 
pozorni na našega otroka. Prav tako smo odrasli obremenjeni s 
službenimi obveznostmi, ki se žal ne končajo ob odhodu domov.

Pa vendar se moramo začeti zavedati, da naš otrok odrašča, da 
smo mu vzor in da zamujenega kasneje ne bomo nadoknadili, 
prav tako bomo naučene vzorce popravljali le ob pomoči 
strokovnjakov. Zato želimo v vrtcu Bambi staršem pomagati 
pri zavedanju, da njihov otrok potrebuje pozornost in skrb 

ter seveda pogovor. Starši lahko svoje pogovore in morebitna 
sporočila ali druge obveznosti, ki jih opravljajo s pomočjo 
mobilnega telefona, opravijo pred vrtcem, preden prevzamejo 
otroka, ko pa vstopijo v prostore vrtca, mobilnike pospravijo in se 
posvetijo otroku in vrtcu.

Prepoved pa ne velja le za starše, ampak tudi zaposlene v vrtcu 
Bambi, saj moramo biti zgled tudi sami. To terja prilagoditev pri 
organizaciji, predvsem pa spremembo navad pri posameznikih, 
ki ob uvedbi pravila ugotavljajo, da so resnično zelo navajeni na 
dejstvo, da imajo mobilnik ves čas ob sebi. Premor od mobilnika 
koristi tako njihovi storilnosti kot tudi razbremenjuje zaposlene 
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Uvajanje v vrtec naj bo lep spomin
Avtorica: uni.dipl.soc.del. Andreja Vodovnik, svetovalna delavka vrtca Sonček   Foto: arhiv vrtca Sonček

Uvajanje v vrtec je pomemben korak v življenju otroka, ki omogoči razvoj socialnih veščin, samostojnosti in pripravljenosti 
na nove izzive. S pravilnim pristopom vseh udeleženih lahko ta prehod postane prijetno in bogato izkustvo, za kar si v vrtcu 
Sonček še posebej prizadevamo. V letošnjem šolskem letu bomo pozdravili 27 novincev: nekateri od njih so že pogumno 
zakorakali v našo sončno hišo, druge pa ta velika prelomnica še čaka.

pred številnimi opozorili, ki jih producira mobilnik z namenom 
čim večje uporabe.

V vrtcu Bambi pa v prvih dveh mesecih novega šolskega leta 
nismo le sprejemali in uvajali novih pravil, ampak smo bili z otroci 
že zelo aktivni. V septembru smo se podali na tridnevno letovanje 
v Kamp Menino, kjer smo plezali, hodili, obiskali konje in zajce, 
se družili ob tabornem ognju in se veliko igrali. V oktobru smo 
izvedli tedenski kolesarski tečaj za vse otroke vrtca, zaživela pa je 
tudi interesna dejavnost Bambi pohodniki, kjer se otroci skupaj s 
starši podajo na pohod. Prvi je bil na Goro Oljko.

Ker nam je pomembna vez s starši smo se skupaj podali na izlet 
z vlakom. Odšli smo v Celje kjer so nam v glasbeni šoli predstavili 
inštrumente in pripravili pravi mini koncert. Družili pa smo se 
tudi na kostanjevem pikniku, ki smo ga popestrili z igrami in 
tekmovanji, v katerih so sodelovali tako starši kot otroci.

Pred nami je jesenski november in veseli december, ko 
načrtujemo številne dodatne aktivnosti. 

Gre za čustveno obdobje, tako za otroke, kot za starše. 
Pomembno je, da se ta proces izvede postopno in občutljivo, saj 
le tako omogočimo otroku, da se s čim manj stresa prilagodi na 
novo okolje. 

Dobro je, da se na ta korak pripravijo tudi starši in si takrat 
vzamejo več časa za medsebojne odnose, da mobilne telefone, 
računalnike, branje raznoraznih forumov za nekaj časa postavijo 
na stran ter se posvetijo skupnim trenutkom »tukaj in zdaj«. Naj 
pomagajo otroku  pri vzpostavljanju rutine že doma (večerna 
priprava vrtčevskega  nahrbtnika in oblačil, določeni obredi pred 
spanjem, jutranja rutina), da bo vse spremembe lažje sprejel. 

Čas samostojnega bivanja otroka v skupini  podaljšujemo 
postopoma in v skladu z njegovim počutjem ter seveda časom, 
ki ga ima starš na voljo. Otrok naj od začetka v stalnem ritmu 
prihaja in odhaja iz vrtca, ker stalnost pomeni varnost.  Starši naj 
otroka ob prihodu v vrtec predajo mirno, odločno in hitro, saj 
otroci strah, skrbi in nezaupanje hitro začutijo. V času navajanja 
otroka na vrtec ne uvajamo drugih sprememb (odvajanje od 
dude, plenic...), saj tako le povečujemo njegovo stisko. Otrok 
lahko v vrtec prinese najljubšo igračo ali ninico, ki bo v času 
odsotnosti pomenila vez z domom. 

Vsak otrok se na novo okolje prilagaja drugače. Nekateri se hitro 
in brez joka prilagodijo novim okoliščinam, drugi ob ločitvi 
neutolažljivo jokajo, ko pa se vrata igralnice zaprejo, se pomirijo 
in vključijo v igro. Včasih otrok sprva pogumno prikoraka v vrtec, 
pa se  težave pojavijo šele čez nekaj dni. Otroci ob predaji jokajo, 
se stiskajo k staršem, doma so bolj občutljivi, razdražljivi,  starše 
želijo imeti ves čas ob sebi, nemirno spijo in odklanjajo hrano. 

Pogosto je posledica vseh teh dejavnikov padec imunskega 
sistema in bolezen. V tem prehodnem obdobju sta tako še kako 
pomembna potrpežljivost in zaupanje staršev, tako v otroka, 
kot v vzgojiteljice. K sreči vse morebitne stiske ob uvajanju z 
medsebojnim sodelovanjem kmalu izzvenijo in otroci z veseljem 
prihajajo v vrtec. 

Čeprav vrtec lahko ponudi prijazno in spodbudno okolje, kjer se 
otroci učijo novih veščin, delijo izkušnje in gradijo prijateljstva, 
pa ima domače okolje še vedno ključno vlogo pri zagotavljanju 
čustvene stabilnosti, zaupanja in ljubezni, ki so temelji za otrokov 
razvoj.

Druženje ob tabornem ognju

MLADARIJE
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Gremo mi po svoje
Riše: Jože Napotnik – Zimek
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                                                                       Režija:
                                                                       Franc Fužir

Lucija Vidic

 SROTE

 

Kulturni dom Gorenje
Torek 3.12. 0b 17.uri

Ta veseli dan kulture – Vstop prost!

Otroška gledališka skupina
KD Gorenje

Domači harmonikarji uspešni v Ljubečni
Avtorica: Kristina Suhadolnik    Fotografija: Maja Fužir Kovačič

V nedeljo, 15. septembra, se je odvila že 43. Zlata 
harmonika Ljubečne. V finalu se je predstavilo 37 
najboljših tekmovalcev, katere so predhodno izbrali na 
predtekmovanjih v Topolšici in Škocjanu na Dolenjskem.

Naši domačini, učenci glasbene šole Goličnik, so se odlično 
odrezali, saj si je Žiga Hriberšek (na sliki desno) priigral zlato 
plaketo, zmago v svoji 6. kategoriji in skupno drugo mesto finala, 
Nika Drofelnik in Tilen Kumer sta prejela zlati plaketi, Maj 
Kovačič pa srebrno. Oba mentorja Robert in Ambrož Goličnik 
(na sliki levo) sta bila z rezultati zelo zadovoljna.

26 KULTURA
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Mladinski pogon Nogometnega kluba Šmartno 1928 – 
vzgoja prihodnjih generacij nogometašev
Avtor: Luka Prašnikar   Fotografiji: arhiv NK Šmartno 1928

V Nogometnem klubu Šmartno 1928 se lahko pohvalimo z izjemno nogometno šolo, v kateri aktivno sodeluje več kot 160 
otrok, razdeljenih v devet selekcij. Program je zasnovan tako, da zagotavlja razvoj tako športnih kot socialnih veščin, kar je 
temeljna vrednota kluba. 

Larina skrivnost – II. del
Avtorica: Jolanda Perger, Literarna sekcija Potke

Ribica ji je rekla »Veš, lahko te spremenim v pravo deklico, vendar 
potem nikoli več ne boš mogla dobiti svoje prekrasne plavuti nazaj. 
Zavedno boš prava deklica, zato moraš dobro premisliti.« 

Lara si je tega tako močno želela, da je za premislek potrebovala 
le čisto malo časa in potem ponosno dejala »Ja, prosim ribica, 
spremeni me.« Tesno je objela prijatelja raka Žaka, se poslovila 
še od ostalih prijateljev in že naslednji hip je stala na obali tik 
ob igrišču, ki ga je tolikokrat skrivaj opazovala in ga tako zelo 
občudovala. Kar tri dni skupaj se je igrala, tekala in plezala. 
Neskončno je bila srečna. In tako je še danes. 

»Tako, prijatelj Jaka, in tej nekoč morski deklici je bilo ime Lara.« Jaka 
jo poslušal z odprtimi usti. Ko je končno prišel k sebi jo je vprašal: 

»Ali se zato še danes želiš kar naprej igrati na igrišču?« 
»Ja, zato. Še vedno ga obožujem.« 
»Ali so zato vse morske živali tvoje prijateljice?« Jaka kar ni mogel 
nehati spraševati. 
»Ja. Še vedno se lahko z njimi igram, samo da ne tako globoko v 
morju.« 

Tako se Jaka ni nikoli več pritoževal nad Larino željo po tem da 
bi se igrala na igrišču, saj je razumel njeno močno željo. Kaj 
pa skrivnost? Skrivata jo kot svoj največji zaklad, zato je tudi ti 
nikomur ne izdaj. 
 

Otroci se že v najmlajših letih spoznavajo z osnovami nogometa, 
najmlajši pa obiskujejo nogometni krožek v vrtcu enkrat 
tedensko. Selekcija U7 že trenira dvakrat tedensko in se občasno 
preizkusi na prijateljskih tekmah.

Od selekcije U9 dalje se treningi intenzivirajo, saj otroci trenirajo 
trikrat tedensko. Selekcija U9 med vikendi sodeluje na turnirjih 
z ekipami iz Polzele, Vranskega, Žalca in Prebolda, kjer se vloga 
organizatorja izmenjuje. Starejše selekcije, kot sta U10 in U11, 
tekmujejo v ligi starejših cicibanov U11, medtem ko se ekipi U13 
in U15 borita v drugi ligi mlajših in starejših dečkov. Kadeti in 
mladinci tekmujejo vsaka v svoji starostni kategoriji (U17 in U19). 
Vse selekcije tekmujejo pod okriljem MNZ Celje.
Za razvoj otrok skrbijo izkušeni trenerji, ki jih je skupaj z asistenti 
deset. Klub vsako leto organizira zimske priprave za selekcije 

od U9 do mladincev, kjer se običajno zbere okrog 110 otrok. 
Letos bodo priprave predvideno v Ankaranu, kar bo zagotovo 
pripomoglo k še večjemu napredku mladih nogometašev.
V Nogometnem klubu Šmartno 1928 ne želimo le razvijati 
vrhunskih športnikov, temveč tudi odgovorne in disciplinirane 
posameznike, ki se bodo skozi nogometno igro naučili 
pomembnih življenjskih veščin, kot so sodelovanje, prilagajanje 
in druženje. Klub je ponosen, da otroci radi prihajajo na treninge 
in da v današnjem času preživijo čim več časa na prostem.
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NE SME MIMO VAS NE SME MIMO VAS
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NE SME MIMO VAS

Tehnoplast Povše, d.o.o.Tehnoplast Povše, d.o.o.
Rečica ob Paki 34, Šmartno ob PakiRečica ob Paki 34, Šmartno ob Paki www.tehnoplast-povse.si

Občankam in občanom
čestitamo ob prazniku

občine Šmartno ob Paki
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NE SME MIMO VAS

Nabor storitev:

UporabaUporaba    elektronske osebne izkaznice,elektronske osebne izkaznice,  

Prijava v elektronske storitve in Prijava v elektronske storitve in elektronskoelektronsko  
podpisovanje,podpisovanje,

Portal državne uprave Portal državne uprave gov.si,gov.si,

Dostop do ektronskih storitev na portalu Dostop do ektronskih storitev na portalu eUprava,eUprava,

Registracija in prijava v portal Registracija in prijava v portal SPOTSPOT,,

Uporaba storitev eZdravja na portalu Uporaba storitev eZdravja na portalu zVEMzVEM,,

Dostop do Dostop do e-storitev ZPIZ,e-storitev ZPIZ,

Uporaba davčnega portala Uporaba davčnega portala eDavkieDavki,,

Dostop do elektronske Dostop do elektronske zemljiške knjige,zemljiške knjige,

Uporaba Uporaba elektronskih vinjet elektronskih vinjet na portalu DARS,na portalu DARS,

Storitve v zvezi s Storitve v zvezi s študijem in štipendijami,študijem in štipendijami,

Storitve MKGP in UVHVVR, portal Volos,Storitve MKGP in UVHVVR, portal Volos,

Prepoznava spletnih nevarnosti, center Prepoznava spletnih nevarnosti, center SI-CERT.SI-CERT.

D I G I  I N F O  V E L E N J E
OOZ, Stari trg 2, 3320 Velenje
PONEDELJEK
TOREK
SREDA
ČETRTEK
PETEK

08:00 - 12:00
12:00 - 15:00
13:00 - 16:00
08:00 - 12:00
08:00 - 12:00

Pomoč pri uporabi digitalnih javnih
storitev je brezplačna oziroma
financirana s strani Ministrstva za
digitalni preobrazbo. Vabljeni!

SPLETNA ANKETA O
ZADOVOLJSTVU Z

GLASILOM ŠOP 

Uredniški odbor ŠOP glasilo.sop@gmail.com

Sodelujoči v anketi lahko hkrati
sodelujejo tudi v nagradnem žrebu.
Podelili bomo 3 praktične nagrade.

Vljudno vas prosimo, da s svojim telefonom skenirate
spodnjo QR kodo, ki vas bo usmerila na anketo.
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NE SME MIMO VAS

Zbiramo predloge za naj osebnost leta 2024
Naziv v Šmartnem ob Paki od leta 2016 podeljujemo posamezni-
kom glede na predloge in glasovanje občank in občanov. Predloge 
za naj osebnost leta vselej prispevajo občanke in občani na podla-
gi različnih utemeljitev. Bodisi ima predlagana oseba pomemben 
vpliv na družbo, se izkaže kot vir navdiha za drugi ljudi, s svojim 
delom krepi in dviga kakovost življenja v občini ali osvaja dosežke 
na različnih področjih.

Vabimo vas, da nam pošljete predloge, komu naj letos pripade 
ta naziv. Ime in priimek s krajšo obrazložitvijo pošljite po pošti na 
naslov: MC Šmartno ob Paki, Šmartno ob Paki 13, 3327 Šmartno 
ob Paki, oziroma po elektronski pošti na e-naslov: pisarna@mc-
sop.com.
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Moj oče Martin Berzelak – Brzi ter Janez Šket sta bila leta 1971 
sodelavca v podjetju Jugoslovanske železnice ali na kratko, bila 
sta »ajznpanerja«. Oče je bil takrat star 22 let, Janez pa malo 
več. Nekega dne ju je neznani gospod fotografiral, medtem, 
ko sta z očetovim motorjem češke izdelave skočila v Šoštanj 
na bencinsko črpalko. Fotografijo je dal očetu in ta jo je shranil 
v velik zelen fotoalbum, ki je, že odkar sem na svetu, shranjen v 
spalnici mojih staršev,  na zgornji polici.

Sam sem velik ljubitelj starodobnikov. Lani ob tem času sem 
že stotič listal po albumu in spraševal po ljudeh in dogodkih, 
shranjenih v njem. Ob ogledu te fotografije, sem vprašal očeta, 
kaj je to za en motor, na katerem sedita s tem »fejst« gospodom, 
ki je prav tako v »ajznpanerski« opravi. Oče se je nasmehnil in 
povedal:
»To sva pa leta 1971, s takratnim sodelavcem, zdaj žal že pokojnim, 
Šketovim Janezom na šoštanjski pumpi! Takrat je bila »pumpa« še 
tam , sredi Šoštanja, nasproti slaščičarne. Ta motor sem si pa tistega 
leta kupil čisto novega, iz trgovine! ČZ 477 sport, 175 kubikov je imel, 
šel je kot sneta sekira! Saj ga nisem dolgo imel, sem ga kmalu prodal 
in si kupil starega fička. Ta je imel vsaj streho in me ni ob vsakem 
dežju pralo na poti v službo, pozimi pa sploh ni šlo z motorjem, je bil 
preveč divji...«

»A je ta Janez Šket slučajno oče od Slavka Šketa, našega 
predsednika v društvu ljudske tehnike?«, sem vprašal.
»Tako je!« odvrne oče.

Takrat sem se odločil: Kupil bom takšen motor, kot ga je imel 
oče na tej fotografiji in se bom šel fotografirat na lokacijo stare 
bencinske črpalke. Na zadnjem sedežu bo sedel naš predsednik, 
Slavko Šket! In kot vidite na sosednji fotografiji, sem  izpolnil 
obljubo. S pomočjo Vikija Jagra, ki je na tržišču izbrskal točno 
določen model, sem postal lastnik motorja ČZ 477 sport 175, 
letnik 1972. 

Ko sem ga postavil pred očeta je presenečeno dejal: »Ja kje si še 
pa tega starega vraga našel? Prav takega lepotca sem imel jaz!« 
Zelo rad se zapeljem z njim, res gre kot sneta sekira. Nekega 
oktobrskega ponedeljka sem »naložil« predsednika našega 
društva, Slavca ter poklical še dobrega prijatelja Emila Šterbenka 
rekoč: »Emil, rabim profesionalca, da naredi eno zgodovinsko 
fotografijo!« Dobili smo se v Šoštanju, na stari lokaciji bencinske 
črpalke in jo posneli. Meni se zdi to zanimiva zgodba, povezana s 
tehnologijo, domačim krajem in domačimi ljudmi.  Pa vam? 

PREJELI SMO

Brzi in Šket na šoštanjski »pumpi«
Avtor: Marko Berzelak – Brzi   Fotografiji: Marko Berzelak – osebni arhiv in Emil Šterbenk

Med nastankom teh dveh fotografij je minilo natanko 53 let. Zgodba je zanimiva, kot so zanimive vse zgodbe naših članov 
ljudske tehnike, avto-moto društva Šmartno ob Paki, (AMD – DLT), ko nanese beseda o starodobnikih.

 Martin Berzelak – Brzi in Janez Šket na Martinovem motorju: ČZ 175 Sport, 
na stari šoštanjski bencinski črpalki, 1971

Marko Berzelak – Brzi in Slavko Šket – Slavc na Markovem motorju: ČZ 175 
Sport, na lokaciji stare bencinske črpalke, zdaj Kajuhov park, 2024
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PREJELI SMO

Ponovna uporaba in darovanje v času praznikov
Avtorica: Edita Gabrič Zager    Fotografija: Edita Gabrič Zager

V prazničnem času, ki se hitro bliža, je prav, da premislimo o svojih potrošniških navadah. Nakupi daril, okraskov in novih 
predmetov so pogosta spremljava praznikov, a z njimi tudi povečana količina odpadkov. Kako lahko kot posamezniki 
prispevamo k zmanjšanju te nepotrebne obremenitve za okolje?

Vedno se rada spomnim projekta naše šole »Zate odpad, 
zame zaklad«, katerega pobudnica je bila žal preminula Marija 
Vodovnik. Ta izjemen projekt je učence Osnovne šole bratov 
Letonja v Šmartnem ob Paki naučil pomena ponovne uporabe 
in izmenjave predmetov, ki jih ne potrebujejo več. Njegovo 
sporočilo ostaja jasno: tisto, kar za nekoga predstavlja odpadek, 
je lahko za drugega pravi zaklad. Projekt se je začel leta 2020 in 
se vsako leto v mesecu oktobru nadaljuje, tako naj bi bil tudi letos 
projekt že pod streho ob izdaji našega časopisa. Mene osebno je 
spodbudil, da sem izmenjevalnico igrač in oblek lani organizirala 
tudi v domači vasi.

Kako lahko vsi prispevamo k širjenju duha projekta »Zate odpad, 
zame zaklad«  v naši skupnosti?

1. Ponovna uporaba in izmenjava
Praznični čas je idealen za ponovni premislek ali res potrebujemo 
nove stvari. Morda imamo doma predmete, ki so sicer še v 
odličnem stanju, vendar jih ne uporabljamo več. Zakaj jih ne bi 
podarili naprej ali jih izmenjali z nekom, ki jih bo cenil?

2. Darovanje
Lahko se odločimo in podarimo že uporabljene, a še uporabne 
stvari. Knjige, igrače ali oblačila lahko najdejo nove lastnike 
in nekomu polepšajo praznike. Pridružimo se solidarnostnim 
akcijam ali jih organizirajmo sami v svojem lokalnem okolju. Za 
knjige imamo v Šmartnem ob Paki tudi nekaj knjigobežnic (pri 
knjižnici Šmartno ob Paki, v Rečici ob Paki), kjer jih lahko pustimo, 
sami pa vzamemo kakšno drugo.

3. Udeležba ostalih ali organizacija lastne akcije
Vabljeni, da organizirate podobne izmenjevalnice v lokalnih 
skupnostih ali celo med družino in prijatelji. Tako ne bomo le 
zmanjšali odpadkov, ampak tudi okrepili občutek skupnosti. 
Naj nas projekt, ki je združil toliko otrok in njihovih družin, še 
naprej opominja, da ima vsaka stvar več kot eno življenje, če ji 
le damo priložnost. Letošnji praznični čas naj bo zato priložnost, 
da delimo in ustvarjamo zaklade iz tistega, kar bi sicer zavrgli. 
In se tudi tako spomnimo učiteljice Marije, kateri dobrih idej in 
projektov ni nikoli zmanjkalo. 

Izmenjevalnica igrač in bolšji sejem v Domu krajanov Gorenje
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SPOZNAJMO SVOJO OBČINO

Odkrijte skrite kotičke domače občine
Avtorica: Amadeja Koren   Fotografije: arhiv PD Šmartno ob Paki

Martinova pot je že več kot dve desetletji del občinske tradicije. S 24 kilometrov dolgo traso pohodnike popelje po gričevnatem 
zaledju občine Šmartno ob Paki, mimo naravnih lepot in zanimivosti, ki krasijo naš mali kraj in jih morda v vsakdanjem tempu 
življenju radi spregledamo. Ime je dobila po farnem zavetniku, svetem Martinu.

Kako se je vse začelo
Ideja o vzpostavitvi Martinove poti sega v leto 1997, ko so 
domačini in planinski zanesenjaki v okviru občinskega praznika 
prvič organizirali pohod po mejah občine. Ideja se je hitro prijela 
in kmalu so stekla prizadevanja, da so pot označili, podrobno 
opisali in jo leta 2002 tudi uradno registrirali pri Planinski zvezi 
Slovenije. Tako je bila pripravljena tudi za »sosede« in obiskovalce 
iz drugih krajev. 

Označena in varna za vse
Martinova pot je označena s Knafelčevimi markacijami ter belo 
črko M, ki jo spremljajo rdeče smerne table z napisom “Martinova 
pot”. Na kontrolnih točkah so postavljene skrinjice z vpisnimi 
knjigami in žigi. Pohodnikom priporočamo, da imajo s seboj 
blazinico za žige. 

KT 1: Gostišče Malus
KT 2: Gostišče Jug
KT 3: Planinski dom Gora Oljka
KT 4 in 5: Bezgovica – znameniti bor in vrh
KT 6: Domačija Pocajt
KT 7: Cerkev sv. Antona v Skornem
KT 8: Domačija Skornšek

Čeprav pot zahteva od 6 do 7 ur hoje, pa ni preveč naporna, 
zato je primerna za vse, ki uživajo v malce daljših sprehodih. Ne 
pozabite na primerno obutev, nekaj pijače in morda malico. Žige 
na poti lahko zbirate v dnevniku Martinove poti, ki ga je moč 
dobiti na prvi kontrolni točki v gostišču Malus, v planinskem 
domu na Gori Oljki ali po predhodnem dogovoru na sedežu 
planinskega društva. Pohodniki, ki zberejo vse žige, prejmejo 
značko Martinove poti – čudovit spomin na prehojeno pot in 
dosežek, na katerega so lahko ponosni. Za 20-, 25- ali 30-krat 
prehojeno pot pa prejmejo bronasto, srebrno ali zlato plaketo.

Očarljivi razgledi in zanimivosti na poti
Martinova pot na različnih delih ponuja čudovite razglede na 
našo občino in njeno širšo okolico. Speljana je med nekaterimi 
naravnimi in kulturnimi znamenitostmi, začenši z gostiščem 
Malus, najstarejšo gostilno v Šmartnem ob Paki. Pomembna 
postojanka na poti je Gora Oljka z znamenito romarsko cerkvijo 
sv. Križa, ki s svojima dvema zvonikoma pritegne pozornost 
že od daleč. Naravne lepote med drugim zastopa Rakunov 
bor, mogočni rdeči bor, ki s starostjo več kot 170 let, z višino 
28,5 metra in s premerom debla 84 centimetrov izstopa med 
okoliškimi drevesi. Pot pelje tudi čez Bezgovico, najvišji vrh v 
občini s 623 metri nadmorske višine, kjer pohodnike malo pod 
vrhom pozdravi znameniti bor z dvema vrhovoma in križem na 
sredini. Na poti ne gre prezreti cerkve sv. Antona v Skornem in ne 
nazadnje tudi cerkve sv. Martina v središču Šmartnega ob Paki, ki 
je dala našemu kraju ime.

Pot, ki ponuja več kot le pohod
Čeprav pot kot domačini morda že dobro poznamo, pa je vsako 
leto priložnost, da jo doživimo na novo – z družino, s prijatelji 
ali sami. Martinova pot nas vedno znova spomni, kako bogat 
je naš kraj. Je priložnost za spoznavanje lastne dediščine in 
občudovanje narave. Zato vas vabimo, da letos – ponovno ali pa 
prvič – stopite z nami na pot!

Pridružite se nam na vodenem planinskem pohodu po 
Martinovi poti 2. novembra 2024 ob 7. uri ali se 9. novembra 
2024 na pot podajte v lastni režiji in se po koncu poveselite 
na dogodku Vesela Martinova sobota.  
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NAŠE ZDRAVJE

Priprave za boljše zdravje v prihajajočem letnem času
Avtor: Matic Kranjc, dr. med.

V hladnejšem delu leta nas pogosteje mučijo med drugimi tudi nalezljive bolezni, kot so prehlad, sinusi, angina, laringitis, 
bronhitis ali pljučnica. Zima je za človeka stresno obdobje. Nižje temperature, manj sonca, zadrževanje v notranjosti v družbi 
že zbolelih, s centralno kurjavo, ki pretirano osuši zrak, manj vitaminsko bogate hrane, manj telesne dejavnosti na prostem, 
to ošibi delovanje sluznic in imunskega sistema, kar pripomore k večji dovzetnosti za okužbe. 
Tem tegobam se zoperstavljamo s kondicijsko pripravljenostjo in higienskimi ukrepi. 

Poskrbimo za redno telesno dejavnost, ki nas ogreje, nam 
pospeši bitje srca in dihanje večino dni v tednu v trajanju pol 
ure do eno uro (npr. hitra hoja s palicami, hoja navkreber – 
nekaj poleg dela v hiši in na posestvu, ko se osredotočamo na 
svoje telo, dihanje, držo in počutje). Nekajkrat na teden nam 
lahek trening z utežmi pomaga okrepiti mišice, sklepe in kosti. 
Trenirajmo v skladu s svojo pripravljenostjo in pri posameznih 
dnevih ne pretiravajmo, pri vadbi najpomembnejša doslednost, 
večkrat in manjša doza je bolje, enkrat na teden in intenzivno je 
lahko naravnost škodljivo. Pomembno je tudi raztezanje oziroma 
ohranjanje gibljivosti.

Telesu in umu privoščimo pošteno odmero časa za počitek. 
Med spanjem se tkiva obnavljajo, organizem ima možnost 
izkušnje prejšnjih dni pretvoriti v nove zmožnosti za prihodnost. 
Priporočljivo je hoditi spat ob približno isti uri, pred spanjem 
imeti kakšno uro brez hrane, zaslona in neljubega razburjenja. 
Potrebe odraslih po spanju so večje, kot bi si radi priznali.

Pomembno je uživanje zadostnih količin vode ali čaja preko 
dneva. Shrambo in hladilnik založimo s kvalitetnim sadjem in 
zelenjavo, uživajmo naravne vire beljakovin, jajca, ribe, meso, 
stročnice, skuto. Izogibajmo se predpripravljeni hitri hrani.

Alkohol, tobak in psihični nemir brez obilnega predaha slabo 
vplivajo na zdravo ravnovesje.

Če bi se radi izognili nalezljivi bolezni, se je potrebno premišljeno 

izogniti mestom, kjer se zbira veliko ljudi in je možnost 
posrednega ali neposrednega stika velika in lahko to druženje 
pogrešimo. Umivanje rok, uporaba razkužil, zaščitnih mask 
in izogibanje dotikanju obraza pomaga držati klice stran od 
vstopnih mest v naše telo. V poštev pride preprečevanje s 
pomočjo cepljenja proti gripi, pri ranljivejših tudi proti covidu in 
pnevmokoku.

Otroci v vrtcih in šolah so zelo dovzetni za okužbe saj jih tempo 
v organizaciji in pomanjkanje spanca rahlo načne, tesen stik z 
vrstniki pa zagotavlja prenos okužbe.

Večinoma so take bolezni nevšečnost, pri nekaterih pa 
predstavljajo resnejšo zdravstveno težavo. Včasih je potrebno 
zdravljenje bakterijske okužbe z antibiotiki. Pri mlajših s še 
nezrelimi dihali lahko okužba vodi v dihalno stisko, tudi starejši 
in tisti s kroničnimi boleznimi so nagnjeni k zapletom, včasih 
potrebujejo bolnišnično oskrbo. 

Ko zbolimo, poskrbimo, da okužbe ne prenašamo po 
nepotrebnem na druge, pijmo dovolj toplih tekočin, počivajmo, 
bolečine in povišano telesno temperaturo omilimo s 
paracetamolom ali podobnimi zdravili, nos izpiramo in skrbimo 
za prehodnost, ob vztrajanju težav pa poiščemo pomoč v 
ambulanti ali lekarni.

Želim vam zdravja in prijetnih dni.

20. let društva za KVČB
Avtor: Mateja Potočnik    Fotografija: arhiv društva

Društvo za kronično vnetno črevesno bolezen (KVČB) letos praznuje 20. obletnico delovanja. V ta namen smo z osrednjim 
prireditvenim programom in 11. mednarodnim simpozijem obeležili jubilejno obletnico, ki je 7. septembra 2024 potekala v 
Festivalni dvorani Lent v Mariboru.

Vsi programi in aktivnosti, ki so bili izvedeni v dveh desetletjih, 
so namenjeni izboljšanju poznavanja bolezni in omogočajo 
kakovostnejše življenje posameznikov s kronično vnetno 
črevesno boleznijo. Poslanstvo društva je izboljšati kakovost 
življenja oseb s to boleznijo.  Društvo torej deluje od leta 2004 
in ima že več kot 2100 članov, ki so organizirani v 11 sekcijah po 
vsej Sloveniji. Ima status invalidske organizacije in status društva 
v javnem interesu ter je član Evropskega združenja bolnikov s 
kronično vnetno črevesno boleznijo (EFCCA).

Začetki delovanja Društva za KVČB so bili skromni, a z jasno vizijo 
in neomajno predanostjo je društvo raslo in se razvijalo. V 20 
letih je bilo uspešno izvedenih nešteto projektov in vloženo je 
bilo veliko truda za prvi in najpomembnejši cilj, kako izboljšati 

kakovost življenja osebam s KVČB. Predsednica ene izmed 
sekcij (Celjsko–koroške regije) sem bila 10 let in s hvaležnostjo 
sem na slavnostni podelitvi v Mariboru (s)prejela Bronasto 
častno priznanje za prispevanje, ki je trajalo 15 let, na področju 
uspešnosti delovanja in izvajanja posebnih socialnih programov 
v društvu za KVČB. Trenutno delujem v društvu kot članica 
nadzornega odbora, sekcijo pa vodi naš občan Martin Šmerc. 

Preko posebnih socialnih programov, ki jih društvo izvaja, se 
izvajajo naslednje glavne dejavnosti:
•  organizacija enodnevnih šol za novo obolele in osebe s KVČB, 

ki se zdravijo z biološkimi zdravili; 
•  izvedba šol za osebe s KVČB, otroških in mladinskih taborov;
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NAŠE ZDRAVJE

Na fotografiji: dobitniki bronastega priznanja: Milena Kukrika, Dušana 
Baraga, dr. med, Mateja Potočnik in Mateja Saje (predsednica društva).

•   založniška dejavnost: izdajanje publikacij, zloženk in člankov 
o bolezni in zdravljenju, glasila Kronček, priprava vsebin in 
urejanje spletne strani društva www.kvcb.si; 

•  izobraževanje članov na raznih seminarjih, predavanjih, tečajih, 
simpozijih, strokovnih delavnicah in predavanjih; 

•  pomoč pri zagotavljanju socialne varnosti in lažjem 
vključevanju oseb s KVČB v socialno okolje; 

•  svetovanje (zdravstveno, dietetno, psihološko, pravno, 
socialno); 

•  organizacija samopomoči med bolniki; 
•  prirejanje srečanj članov društva (strokovna, javna);
•  organizacija predavanj za vzgojno-varstvene organizacije, šole 

in delovne organizacije, kjer se naši člani izobražujejo ali so 
zaposleni; 

•  organizacija izobraževanj za zdravstvene delavce na primarni 
zdravstveni ravni; 

•  dajanje pobud za izboljšanje strokovnega dela na področju 
obravnave bolnikov s KVČB

Mednarodni dan gluhih
Avtor: Franc Forštner, predsednik MDGN  Velenje   Fotografija: arhiv društva

Tretja sobota v mesecu septembru je na pobudo Svetovne organizacije gluhih po vsem svetu Mednarodni dan gluhih. Dan je 
namenjen ozaveščanju o pravicah, kulturi, izzivih s katerimi se soočajo osebe z okvaro sluha. 

To je največji praznik gluhih, naglušnih, gluho slepih, oseb z 
polževim vsadki in tinitusom .V Sloveniji je trinajst društev, vsako 
leto eno od društev prevzame organizacijo Mednarodnega 
dneva gluhih. Po navadi sovpada z kakšno okroglo obletnico 
tistega društva. V lanskem letu smo bili organizatorji 
Medobčinsko društvo gluhih in naglušnih Velenje, letos je to 
organizacijo prevzelo Medobčinsko društvo gluhih in naglušnih 
Slovenske Konjice, Vitanje in Zreče. To je tudi čas, ko se srečamo z 
sebi enakimi, prijatelji se pogovorimo in poveselimo. 

Naše društvo je lani imelo lepo obletnico 60.let delovanja. Od 
Mestne občine Velenje smo dobili ob njihovem občinskem 
prazniku, najvišje priznanje grb Mestne občine Velenje. Na teh 
slavnostnih akademijah se povabi tudi župane vseh občin, ki jih 
tisto društvo pokriva in tudi na državni ravni kakšno osebo. 
Odziv v Velenju je bil odličen, prisotni so bili skoraj vsi župani 
iz desetih občin SAŠA regije in s strani države varuh človekovih 
pravic g. Peter Svetina, ter predsednica državnega zbora ga. 
Urška Klakočar Zupančič. Pripravi se kulturni program na različne 
teme, predvsem o težavah oseb z okvaro sluha. Kljub temu ,da 
se je v zadnjih letih marsikaj uredilo so osebe z okvaro sluha 
še vedno potrebne pomoči in podpore na vseh nivojih, veliko 
zamujamo z ureditvijo raznih pravic, zakonov itd.

Kaj še ni urejeno
•  Po lanskih katastrofalnih poplavah, ko osebe z okvaro sluha 

torej gluhe in močno naglušne osebe niso slišale siren in niso 
vedele kaj se dogaja, pozneje pa so se soočale s težavami 
kje lahko dobijo pomoč ali nasvet, je društvo za te osebe 
naredilo veliko. S strani države je bila obljubljena posebna 
aplikacija za obveščanje o vseh nesrečah (poplave, požari, 
potresi, večje prometne nesreče) – do danes se ni spremenilo 
nič. 

•  Dostopnost do takojšnjih in pravočasnih informacij na 
RTV Slovenija in lokalnih medijih s tolmačem slovenskega 
znakovnega jezika in sprotnim podnaslavljanjem vsega –  še 
vedno ni urejeno.

•  Invalidnina za vse osebe z okvaro sluha ne glede na kraj in čas 
nastanka okvare, diskriminacija za tiste, ki te pravice nimajo. 
To je samo del najpomembnejših pravic, ki še niso urejene, jih 
je pa še veliko.

Kljub temu, da je v zadnjih desetih letih prišlo do velikih 
sprememb in izboljšav ter premikov pravic, še vedno obstajajo 
velike težave. Veseli smo, da se na veliko vgrajujejo slušne 
zanke, ki naglušnim omogočajo boljšo slišnost, da je vedno več 
prireditev tolmačeno v slovenski znakovni jezik – smo šele na 
začetku, pa vendarle. Ni vse samo slabo, na voljo so tehnični 
pripomočki za blažitev raznih težav. Povišala se je stopnja telesne 
okvare za deset odstotkov, slovenski znakovni jezik je vpisan v 
Ustavo Republike Slovenije in bo postopoma lahko postal izbirni 
predmet v osnovnih šolah. 

Vse informacije o pravicah in izboljšavah, slušnih aparatih, 
polževih vsadkih in ostalih zadevah lahko dobite v našem 
Medobčinskem društvu gluhih in naglušnih Velenje. Trudimo 
se, da o vseh novih pravicah in pridobitvah takoj obvestimo vse 
naše člane in tudi širšo javnost .Upam, da sem vsej malo ozavestil 
vse, ki jih problematika oseb z okvaro sluha zanima. Delež oseb 
z okvaro sluha, predvsem naglušnih, je namreč vedno večji 
predvsem zaradi starostne oglušelosti, zato se lahko vsakdo 
izmed nas kaj hitro sooči z težavami sluha.
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IZ ŠMARŠKE FARE

Nekaj misli k nekaterim godovom in praznikom v mesecu 
novembru in decembru ter svetnik meseca
Avtor: Ivan Napret, župnik

Zadnja meseca koledarskega leta , november in december, se dotakneta vsakega od nas. Prvi november obhajamo kot Dan 
spomina na umrle, kot kristjani pa kot zapovedan praznik Vseh svetnikov. V veri upamo, da so mnogi umrli naši rajni že v 
družbi svetnikov v nebesih. 

V evangeliju beremo »Njih dela gredo z njimi«. Do večne sreče jih 
je pripeljala ljubezen do boga in bližnjega. Iz hvaležnosti do njih 
obiskujemo njihove grobove, prižigamo sveče ali poklanjamo 
»zastavico Karitas«, ki naj bo v korist pomoči potrebnim. Po 
krščanski navadi, poleg obiska svetih maš , ta dan zvečer v cerkvi 
ali doma molimo rožni venec za rajne.

2. november – Spomin vseh vernih rajnih
Cerkev umrlim, ki še ne uživajo večne sreče, želi pomagati 
z daritvijo svete maše in molitvijo. Duhovniki ta dan trikrat 
mašujejo v ta namen. Prvi namen je za vse rajne, drugi po 
papeževem namenu ter še po lastnem namenu. Sv. Ambrož je 
rekel pomenljive besede: »Ljubili smo jih v življenju, pomagajmo 
jim, da  pridejo v očetovo hišo.«

3. november – Zahvalna nedelja
V tej nedelji je povzeto naše zahvaljevanju bogu za vse sadove 
zemlje, dobrote, ki smo jih deležni skozi vse leto. Daritveni oltar, 
obložen z sadovi letošnjega leta, nas bo nagovoril, da bomo v 
hvaležnosti zapeli zahvalno pesem in prosili za božje varstvo 
vnaprej.

10. november – Martinova nedelja
Naši predniki so že skoraj pred 770 leti izbrali sv. Martina za 
zavetnika našega kraja, cerkve, župnije. Odkar je Šmartno 
samostojna občina in ob martinovem obhajamo občinski 
praznik, nam je sv. Martin postal še bolj domač in priljubljen. 
Njegov zgled dobrote je še vedno aktualen in se dotakne vsakega  
od nas. Deliti plašč kot ga je on, se kaže v našem življenju, ko v 
stiskah želimo pomagati tistim, ki so pomoči potrebni. Letošnja 
martinova nedelja bo v znamenju hvaležnosti in veselja, ko 
bo praznično slovesnost vodil naš rojak iz Paške vasi, letošnji 
srebrnomašnik Vlado Bizjak, v navzočnosti diakona Andreja 
Vrabiča. Vabljeni k praznični sveti maši, ki bo ob 10. uri.

22. november – god sv. Cecilije, zavetnice cerkvene glasbe
Pesem poživlja srce, razveseljuje duha. Hvala vsem organistom, 
pevkam, pevcem, ki s svojim glasom dajete bogu slavo in čast, 
vsem pa dobro počutje, ko vas poslušamo. Pridružite se zborom, 
tisti, ki radi pojete.

Mesec december s svojimi godovi, ki so bolj v ozadju, je čas 
adventa s štirimi adventnimi nedeljami, ki nas pripravljajo na 
božične praznike, praznike Jezusovega rojstva.
Ne moremo pa mimo 4. decembra in se spomniti sv. Barbare, 
zavetnice rudarjev.
Nepozaben je 6. december god sv. Miklavža, ki otroke obiskuje 
po domovih in nosi darila. Obiskuje jih tudi v cerkvi.

8. december – praznik Marije Brezmadežne, ki je bila zaradi 
svoje brezgrešnosti izbrana mater Jezusu Kristusu. Našim 
prednikom je bil adventni čas, naj postane tudi nam, ko so radi 
obiskovali svete maše, ki so jih imenovali svitance, zornice. 
Devetdnevnica pred božičem nas na enkraten način uvede v 
božično praznovanje. Sveti večer z božičem 25. decembra je za 
mnoge najlepši čas v letu. Želim, da tudi letos doživimo pomen 
njegovega rojstva za ves svet.

26. december – god svetega Štefana, diakona, mučenca
Ta dan je drugi dan božičnega praznika. Občudujemo zgled 
junaškega pričevalca, ki stopi v bran Kristusu in ga posnema v 
odpuščanju. Vsem godovnjakom Štefanom zdravja in priprošnje 
sv. Štefana. Po maši, ki bo ob 10.30 za konjerejce, bomo v 
Martinovi vasi blagoslovili konje.

27. december – god sv. Janeza, apostola – pri svetih mašah 
blagoslavljamo vino.
Vsem Janezom, Ivanom, ki ta dan godujete, želim zdravja in 
priprošnje vašega zavetnika. Oznanila in obvestila za božične 
praznike in novo leto bodo v decembrski številki.

Svetnik meseca – 24. november – sv. Krizogon Oglejski, 
mučenec
Doma je bil iz Ogleja. To mesto je bilo v rimskih časih med 
največjimi v velikanskem cesarstvu. Kasneje, v zgodnjem 
srednjem veku, so od tam prihajali  glasniki Kristusove blagovesti. 
Dolga stoletja so bili oglejski patriarhi ne le cerkveni predstojniki 
velikega dela Slovenije, temveč tudi zemljiški gospodje. Spričo 
tega je bil oglejski svetnik pri nas poznan. Njemu je posvečena  
župnijska cerkev v Hrušici, kraju na meji med Istro in Brkini. Po 
legendarnem poročilu o mučeništvu svete Anastazije, mučenke 
iz Sirmija (današnje Sremske Mitrovice) je sv. Krizogon zelo 
krščanski mož iz Ogleja, ki naj bi to mučenko poučeval v veri. 
Dve leti je bil božji služabnik Krizogon vikar, potem so ga zaprli 
pri nekem Rufinu, ki ga je bil Krizogon spreobrnil. Ko je prišel v 
mesto Oglej cesar Dioklicijan, naj bi Krizogonu ponudil mesto 
prefekta in konzula, če odpade od vere. Krizogon pa tega ni 
hotel niti slišati. Jezni cesar ga je ukazal obglaviti. Njegovo 
telo so vrgli v jamo,pa ga je neki duhovnik našel in spoštljivo 
pokopal v Ogleju. Hieronimov martirologij omenja kot dan smrti  
24. november. Na škofijskem sedežu v Ogleju je bil Krizogon 
verjetno predhodnik škofa Teodora. Njegovo podobo najdemo 
v številnih starih svetiščih na severu Italije, zlasti v Raveni. 
Relikvije sv. Krizogona  častjio  tudi v stolnici v Zadru. Tega 
svetnika upodabljajo kot mladega viteza s ščitom, na katerem je 
monogram IHS.
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KRIŽ-KRAŽ

Praktično nagrado podarjajo Terme Topolšica. Rešitev nagradne križanke ali otroške nagradne križanke pošljite do 20. 12. 2024 na naslov 
MC Šmartno ob Paki, Šmartno ob Paki 13, 3327 Šmartno ob Paki ali po e-pošti na naslov glasilo.sop@gmail.com in pripišite svoje podatke. 
Nagrajenka pretekle nagradne križanke je Lidija Lahovnik. Nagrajenka otroške križanke je Lana Strnišnik. Nagrajenki lahko nagrado 
prevzameta osebno v prostorih Mladinskega centra Šmartno ob Paki. Čestitamo!

Nagradni križanki
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NAPOVEDNIK DOGODKOV
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 NAPOVEDNIK DOGODKOV

Vsak ponedeljek 
18.30-20.30 MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Latino solo, (info: Plesni studio Smaragd, Sara Livk, 030 
333 503)

Vsak torek
16.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Plesni trening Cici (3–6 let), M-Dance studio

17.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Plesni trening Hiphop  (1.–4. razred), M-Dance studio

18.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof/podstrešje
Joga (info: 070 477 013, maribor@jvvz.org)

18.30, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Vadba IziFit (info.izi.fit@gmail.com)

19.15, MC Šmartno ob Paki – galerija Dile
Pilates (info: lucija.maglica@gmail.com))

Vsako sredo
9.00, društveni prostori DU Šmartno ob Paki
Druženje članov ob športnih aktivnostih, DU Šmartno ob 
Paki

19.00, MC Šmartno ob Paki – galerija Dile
Vadba Taqime (info: ivica.glasencnik@gmail.com)

Vsak četrtek
9.00, društveni prostori DU Šmartno ob Paki
Igranje taroka, DU Šmartno ob Paki

18.00, (od 3.10. naprej), MC Šmartno ob Paki – dvorana 
Marof
Koronarna vadba, Šaleški koronarni klub Velenje

18.30, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof (podstrešje)
Vadba IziFit (info: info.izi.fit@gmail.com)

20.00-21.00, društveni prostori PD,
Druženje v društveni pisarni, PD Šmartno ob Paki

Vsak petek
17.30, OŠ bratov Letonja
Taborniško srečanje, Društvo tabornikov rod Hudi potok

Vsako prvo in tretjo soboto v mesecu (razen 
praznikov)
8.00–12.00, zbirno mesto odpadkov Šmartno ob Paki
Oddaja odpadkov za občane, PUP Saubermacher

Odpiralni čas Knjižnice Šmartno ob Paki
Ponedeljek: 14.00–18.00
Torek: 12.00–18.00
Sreda: 12.00–16.00
Četrtek: 10.00–16.00

OKTOBER 

Ponedeljek, 28. – sreda, 30. oktober
10.0-12.00 MC Šmartno ob Paki
Otroški počitniški ŽIV ŽAV, MC Šmartno ob Paki, LU 
Velenje

Četrtek, 31. oktober,
10.00, Lovski dom v Skornem
19. Spominsko srečanje, Krajevna organizacija ZB 
Šmartno ob Paki
 

NOVEMBER
Petek, 1. november,
8.00, centralni spomenik žrtvam NOB v Šmartnem ob 
Paki
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve, Občina 
Šmartno ob Paki, Krajevna organizacija ZB Šmartno ob 
Paki in OŠ bratov Letonja Šmartno ob Paki

Sobota, 2. november,
7.00, zbor v Martinovi vasi
16. planinski pohod po Martinovi poti, PD Šmartno ob 
Paki

Ponedeljek, 4. november,
19.00, MC Šmartno ob Paki – sejna soba
Svetniška pisarna Liste za napredek Šmartnega

Torek, 5. november,
17.00-18.30, Mladinski center Šmartno ob Paki
Delavnica – Tematska obnovitvena angleščina, LU 
Velenje in MC Šmartno ob Paki

Sreda, 6. november,
19.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Zadovoljna in iskriva, MC Šmartno ob Paki

Četrtek, 7. november,
17.00, Vinotoč Primožič
Gospodarjev krst vina v zidanicah, TD Šmartno ob Paki, 
DV Šmartno ob Paki

Sobota, 9. november,
Vesela Martinova sobota
7.00, planinski pohod po Martinovi poti
9.00-13.00, Martinova likovna kolonija (VS Rečica ob 
Paki)
15.00-16.00, otroško martinovanje 
15.00-18.00, Martinova kmečka tržnica

16.00-17.00, prikaz običajev vaških skupnosti
17.30, Martinov krst vina, razglasitev naj kletarja, 
pokušina vina
18.00, Martinova zabava z ansamblom Golte

Ponedeljek, 11. november, 
18.00, Kulturni dom Šmartno ob Paki
Slavnostna seja ob občinskem prazniku, Občina Šmartno 
ob Paki in MC Šmartno ob Paki

Torek, 12. november,
10.00-12.00, Mladinski center Šmartno ob Paki,
Delavnica – Osnove pametnega telefona, LU Velenje in 
MC Šmartno ob Paki

16.30, Knjižnica Šmartno ob Paki
Pogovorna skupina Šmartnice, Knjižnica Šmartno ob Paki

17.00-18.30, Mladinski center Šmartno ob Paki
Delavnica – Tematska obnovitvena angleščina, LU 
Velenje in MC Šmartno ob Paki

18.00, MC Šmartno ob Paki, Hiša mladih
Svetniška pisarna SDS Šmartno ob Paki, Svetniška 
skupina SDS

Sreda, 13. november,
12.00-14.00, sejna soba Občine Šmartno ob Paki
Brezplačno pravno svetovanje (po predhodnem 
dogovoru), Občina Šmartno ob Paki

19.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Zadovoljna in iskriva, MC Šmartno ob Paki

Četrtek, 14. november,
16.30, MC Šmartno ob Paki (Dile)
Radi beremo: Bralne urice za otroke, MC Šmartno ob Paki

8.30-10.00, parkirišče pri cerkvi sv. Martina
NLB Mobilna poslovalnica, NLB, d. d.
 
17.00, Kulturni dom Šmartno ob Paki
Zbor Vaške skupnosti Šmartno ob Paki, Občina Šmartno 
ob Paki
 
Sobota, 16. november
14.00, telovadnica OŠ bratov Letonja
Turnir pod šolskimi koši, OŠ bratov Letonja

od 15.00 dalje, Mali Vrh
Kleti odprtih vrat: Vinotoč Rakun in Vinogradništvo 
Kugler

Nedelja, 17. november
od 13. ure dalje
Kleti odprtih vrat: Vinotoč Rakun in Vinogradništvo 
Kugler

Torek, 19. november,
17.00-18.30, Mladinski center Šmartno ob Paki
Delavnica – Tematska obnovitvena angleščina, LU 
Velenje in MC Šmartno ob Paki

Sreda, 20. november,
19.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Zadovoljna in iskriva, MC Šmartno ob Paki

Sreda, 21. november, 
Dan splošnih knjižnic – brezplačen vpis, Knjižnica 
Šmartno ob Paki

Četrtek, 21. november,
16.30, Knjižnica Šmartno ob Paki
Pravljična joga za otroke, Knjižnica Šmartno ob Paki

17.30 – 19.30, MC Šmartno ob Paki
Delavnica o oljčnem olju (obvezne prijave: pisarna@
mcsop.si, kotizacija: 10€), Loukeris Olive oil in MC 
Šmartno ob Paki

Sobota, 23. november
od 15.00 dalje
Kleti odprtih vrat: Turistična kmetija Fajfar (Slatina), 
Juvan Marko (Rečica ob Paki), Žibret-Kocuvan (Mali Vrh)

Nedelja, 24. november
od 13.00 dalje
Kleti odprtih vrat: Turistična kmetija Fajfar (Slatina), 
Juvan Marko (Rečica ob Paki), Žibret-Kocuvan (Mali Vrh)

Torek, 26. november,
10.00-12.00, Mladinski center Šmartno ob Paki,
Delavnica – Osnove pametnega telefona, LU Velenje in 
MC Šmartno ob Paki

16.30, Knjižnica Šmartno ob Paki
Pogovorna skupina Šmartnice, Knjižnica Šmartno ob Paki

19.00, Knjižnica Šmartno ob Paki
O Šmarčanih malo drugače (Marjana Boruta), Knjižnica 
Šmartno ob Paki

Sreda, 27. november
19.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Zvočna kopel: gongi (prispevek: 7 €; prijava 064 167 940, 
pisarna@mcsop.si, MC Šmartno ob Paki

Četrtek, 28. november,
8.30-10.00, parkirišče pri cerkvi sv. Martina
NLB Mobilna poslovalnica, NLB, d. d.

19.00, Mladinski center Šmartno ob Paki – dvorana Marof
»O Šmartno moje » - predstavitev videa s kulturnim 
programom

Petek, 29. november,
17.00, pri OŠ bratov Letonja
Miklavžev sejem, OŠ bratov Letonja

Sobota, 30. november
od 15.00 dalje, Mali Vrh
Kleti odprtih vrat: Špančeva zidanica, Vinotoč Primožič

17.45, pred Občino Šmartno ob Paki
Vstop v adventni čas, TD Šmartno ob Paki, VS Gavce-
Veliki Vrh, Občina Šmartno ob Paki

19.00, Kulturni dom Šmartno ob Paki
1. abonmajska predstava: komedija »Tri sestre« (KD 
Pavza, Selnica ob Dravi), GPK Šmartno ob Paki

DECEMBER
Nedelja, 1. december,
od 13.00 dalje, Mali Vrh
Kleti odprtih vrat: Špančeva zidanica, Vinotoč Primožič

Ponedeljek, 2. december,
19.00, MC Šmartno ob Paki – sejna soba
Svetniška pisarna Liste za napredek Šmartnega

Torek, 3. december,
17.00-18.30, Mladinski center Šmartno ob Paki
Delavnica – Tematska obnovitvena angleščina, LU 
Velenje in MC Šmartno ob Paki

Sreda, 4. december,
19.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Zadovoljna in iskriva, MC Šmartno ob Paki

Sobota, 7. december,
Izlet v neznano, PD Šmartno ob Paki

Nedelja, 8. december,
18.00, Kulturni dom Šmartno ob Paki
2. abonmajska predstava: komedija »Skok čez plot«, 
Kulturno-Prosvetno društvo Franc Schreiner, Šentilj pri 
Velenju, GPK Šmartno ob Paki

Ponedeljek, 9. december,
17.00-19.00, Mladinski center Šmartno ob Paki
Delavnica – Praznični pogrinjki s Tino Jan, LU Velenje in 
MC Šmartno ob Paki

Torek, 10. december,
10.00-12.00, Mladinski center Šmartno ob Paki,
Delavnica – Osnove pametnega telefona, LU Velenje in 
MC Šmartno ob Paki

17.00-18.30, Mladinski center Šmartno ob Paki
Delavnica – Tematska obnovitvena angleščina, LU 
Velenje in MC Šmartno ob Paki

Sreda, 11. december,
12.00-14.00, sejna soba Občine Šmartno ob Paki
Brezplačno pravno svetovanje (po predhodnem 
dogovoru), Občina Šmartno ob Paki

19.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Zadovoljna in iskriva, MC Šmartno ob Paki

Ponedeljek, 16. december
16.30, Knjižnica Šmartno ob Paki
Pogovorna skupina Šmartnice, Knjižnica Šmartno ob Paki

Sreda, 18. december
19.00, MC Šmartno ob Paki – dvorana Marof
Zvočna kopel: gongi (prispevek: 7 €; prijava 064 167 940, 
pisarna@mcsop.si, MC Šmartno ob Paki)

Četrtek, 19. december,
16.30, Knjižnica Šmartno ob Paki
Praznična pravljična joga za otroke, Knjižnica Šmartno 
ob Paki

Martinova vas,
Božično druženje z vinogradniki 2024, Društvo 
vinogradnikov, MC Šmartno ob Paki, KD Gorenje

Petek, 20. december,
Martinova vas,
Božično druženje z vinogradniki 2024, Društvo 
vinogradnikov, MC Šmartno ob Paki, KD Gorenje

Sobota, 21. december,
17.00, Martinova vas
Slovo staremu letu, TD Šmartno ob Paki

Četrtek, 26. december,
19.00, Kulturni dom Šmartno ob Paki
Božično-novoletni koncert MePZ Šmartno ob Paki z 
gosti, KD Šmartno ob Paki in Občina Šmartno ob Paki

Ponedeljek, 30. december,
18.00, Mladinski center Šmartno ob Paki - dvorana Marof
Novoletni stand up z Robertom Goterjem


